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Ako postupujú práce na 
výstavbe súkromnej škôlky
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V akom režime fungujú
školy cez prázdniny
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Na medzinárodnej speváckej 
súťaži získal Patrik bronz
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Prichádza ďalší ročník 
Šášovských hradných hier
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Zahlasujte za žiarsky platan,
ktorý bojuje o titul Strom roka 2023

Strom roka je významná anketa, kto-
rá si kladie za cieľ oceniť a vyhlásiť 
najvýznamnejšie stromy na Sloven-
sku. Je organizovaná nadáciou Eko-
polis, ktorá sa zaoberá ochranou 
prírody a životného prostredia. 
Projektová manažérka mesta, Michaela 
Mikulová, nominovala do ankety Strom 
roka 2023 platan javorolistý, ktorý už 
roky rastie na nádvorí biskupského 
kaštieľa v Žiari nad Hronom. 

Pre miestnych obyvateľov má platan 
významnú symbolickú hodnotu. Je to 
jeden z najstarších a najväčších plata-
nov v oblasti, ktorý má vo svojom kme-
ni a  vetvách zapísanú históriu mesta 
a  jeho obyvateľov. Nomináciou do 
ankety Strom roka 2023 sa mesto sna-
ží o zviditeľnenie tohto výnimočného 
stromu a pripomenutie jeho kultúrne-
ho a prírodného dedičstva. 

Výherca súťaže získa sumu 300 eur 
na arboristu, ktorý sa postará práve 
o víťazný strom. Bonusom výherného 
stromu je, že postupuje do európske-
ho finále súťaže. Patrónom ankety je už 
dvanásty rok známy spevák Peter Lipa.

V minulom ročníku populárnej ankety 
zahlasovalo presne 26 202 ľudí za dva-
nástku najobľúbenejších stromov. Ví-
ťazný Dračí dub z Lozorna si vďaka 5916 
hlasom verejnosti vyslúžil prvú priečku. 

Ak by platan v Žiari nad Hronom získal 
titul Strom roka 2023, prinieslo by to 
nielen prestíž a uznanie pre mesto, ale 
aj väčšiu pozornosť a podporu pre jeho 
ochranu a zachovanie.

Hlasovať za platan je možné
od 1. júla do 30. septembra 2023

Hlasovať je možné 4 spôsobmi: 

• hlasovanie na webe ekopolis.sk: 
svojho favorita vyberiete v  ponuke 
vpravo. Každý hlas bude overený vďaka 
e-mailu, ktorý pri hlasovaní zadávate.

•originálny hlasovací lístok: približne 
100 kusov vám pošleme počas prvého 
júlového týždňa na adresu, ktorú ste za-
dali. Inak lístok nájdete aj v letnom čísle 
časopisu Krásy Slovenska, v kníhkupectve 
Artforum v Bratislave a na podujatiach, 
ktoré spolu s anketou navštívime. Počet 
vytlačených hlasovacích lístkov je obme-
dzený.

•formou SMS správy: a to zaslaním sprá-
vy vo formáte STROM*XX*kontaktne úda-
je (kde XX je číslo stromu v rozsahu 1-12) na 
číslo 7773. Ideálne je uviesť meno, priezvis-
ko a e-mailovú adresu. SMS hlasov môžete 
poslať neobmedzené množstvo. 

•Facebook hlasovanie: hlasovať sa dá 
na sociálnej sieti Facebook Nadácie Eko-
polis, vo fotoalbume „Finalisti Strom roka 
2023“ pri konkrétnej fotografii obľúbené-
ho stromu.

Platan javorolistý
(Platanus acerifolia (hispanica)

Vek stromu: 150 rokov
Obvod kmeňa: 304 cm
Výška stromu: 40 m

Existuje niekoľko legiend spojených 
s  platanom na nádvorí biskupského 

kaštieľa v  Žiari nad Hronom. Jedna 
z nich hovorí o tom, že platan bol zasa-
dený biskupom, ako symbol spojenia 
neba a zeme - jeho koruna sa dotýka 
neba, zatiaľ čo korene siahajú do hĺbky 
zeme. Podľa tejto legendy tak platan 
zároveň symbolizuje aj spojenie du-
chovnej a svetskej moci. 

Podľa dostupných historických údajov 
bola výsadba platanu v kaštieli pravde-
podobne realizovaná v 19. storočí, kon-

krétny rok výsadby však nie je známy. 
Platan je dnes významnou dominantou 
mesta, v súčasnosti je chránený ako sú-
časť miestneho kultúrneho dedičstva. 
Vďaka miestu, kde rastie, je ukrytý pred 
zrakom verejnosti, no každého, kto ho 
zbadá, okamžite chytí za srdce.

(lt)

Začína sa s veľkou rekonštrukciou Ulice SNP
Pripravte sa na dopravné obmedzenia

Už v  druhej polovici júla sa začne 
s  rozsiahlou rekonštrukciou Ulice 
SNP, ktorú plánuje realizovať Slo-
venská správa ciest (SSC) za viac 
ako šesť miliónov eur. Plánovaná 
rekonštrukcia zahŕňa cestu v úseku 
od kruhového objazdu pri obci Lov-
čica-Trubín po križovatku s  cestou 
v  obci Ladomerská Vieska. Rekon-
štrukcia sa má týkať celého hlavné-
ho dopravného ťahu mestom.
Informácie nám potvrdil hovorca spo-
ločnosti SSC, Martin Guzi a ako spresnil, 
rekonštrukcia by mala trvať do konca 
apríla budúceho roku. „Potreba rekon-

štrukcie cesty I/66 vychádza z existujú-
ceho stavu a zistení v rámci obhliadky 
riešeného úseku. Na základe obhliadky 
vyplynula potreba výmeny obrusnej 
a ložnej vrstvy asfaltobetónu a rekon-
štrukcia existujúcich mostov na trase,“ 
spresňuje Martin Guzi a  ako dopĺňa: 
„Počas realizácie stavby – stavebných 
prác bude cestná doprava usmernená 
do jedného jazdného pruhu zriadením 
čiastočnej uzávierky cesty I/66 usmer-
nená zvislým a  vodorovným doprav-
ným značením (dočasným dopravným 
značením) s použitím cestnej svetelnej 
signalizácie v etapách podľa zvolené-

ho pracovného postupu zhotoviteľa 
stavby.“

„ Kompletnou rekonštrukciou 
prejdú aj priechody pre 
chodcov. Svetelné signalizácie 
sa zosynchronizujú.

Na uvedenej trase sa nachádza aj au-
tobusové nástupište. Ale keďže nie je 
majetkom Slovenskej správy ciest, nie 
je ani súčasťou predmetného projektu. 
Na všetkých existujúcich zastávkach ale 
dôjde k výmene existujúcich cestných 
obrubníkov za bezbariérové obrubní-
ky. Kompletnou rekonštrukciou však 
prejdú všetky priechody pre chodcov. 
„Všetky priechody pre chodcov a sve-
telné signalizácie ostanú zachované, 
ale prejdú kompletnou rekonštrukciu. 
Čo sa týka svetelnej signalizácie, dôjde 
k ich synchronizácií tak, aby bol možný 
prejazd na tzv. zelenú vlnu,“ spresňuje 
ďalej hovorca spoločnosti SSC. Prie-
chody pre chodcov sú navrhnuté s vo-
diacim pásom a  s úpravou pre osoby 
s obmedzenou schopnosťou pohybu 
a  orientácie. Priechod pre chodcov 
bude v  rámci návrhu riadne označe-
ný, osvetlený a zvýraznený. Súčasťou 

tejto úpravy sú chodníky vybavené 
varovným pásom, čo zabezpečí bez-
pečný prechod pre nevidiacich. Na 
riešenej komunikácii budú osvetlené 
všetky priechody pre chodcov, pričom 
pre priechody je navrhnuté nové LED 
osvetlenie. 

Celková dĺžka rekonštruovanej trasy 
bude mať viac ako 5,7 kilometra a sú-
časťou projektu je tiež oprava mosta 
cez Hron a mosta cez podchod pre pe-
ších. Odhadovaná hodnota rekonštruk-
cie je asi 6 080 000 eur. Na financovanie 
chce SSC využiť aj európske zdroje.

(lt)
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SPRAVODAJSTVO

Už niekoľko mesiacov vychádzajú 
tendenčné príspevky, ktoré útočia 
na vedenie mesta či poslancov mest-
ského zastupiteľstva a ktoré publiku-
je na svojej stránke bývalý poslanec 
MsZ, pedagóg žiarskeho gymnázia, 
Norbert Nagy. V  jednom zo svojich 
príspevkov nazval súčasné vedenie 
mesta a  MŠK, funkcionárov basket-
balového klubu a niektorých trénerov 
Hrobármi basketbalu. Práve na tento 
príspevok sa primátor mesta, Peter 
Antal, rozhodol na poslednom zasad-
nutí MsZ v júni reagovať.
Podľa Nagya, žiarsky basketbal má za se-
bou najhoršiu sezónu v jeho novodobej 
histórii a pracuje v ňom jeden treťotried-
ny tréner a  všetci ostatní tréneri majú 
len najnižšiu, štvrtú trénerskú triedu. 
„Toto faktické zhrnutie pádu žiarskeho 
basketbalu je obžalobou politiky, kto-
rú do žiarskeho športu priniesli súčasní 
mestskí politici a nimi dosadení amatér-
ski a nekvalifikovaní funkcionári, alebo 
tréneri. Môžeme ich pre vyššie uvedené 
nazvať kľudne Hrobári basketbalu,“ píše, 
okrem iného, vo svojich príspevkoch bý-
valý poslanec. 

„Doposiaľ som nechcel strácať čas a ener-
giu reagovaním na hlúpe výplody, ktoré 
Norbert Nagy šíri o mne a meste Žiar nad 
Hronom,“ uviedol primátor mesta, Peter 
Antal počas ostatného zasadnutia MsZ 
a dodal: „Verím, že je mimoriadne frustro-
vaný z toho, že ho ľudia v komunálnych 
voľbách vyhodili z mestského zastupi-
teľstva, tesne po tom, ako bol vyhode-
ný z basketbalového klubu, za to, že ho 
takmer zlikvidoval. Keďže nedávno mňa 
a niektorých mojich kolegov nazval hro-
bármi žiarskeho basketbalu, povedal 
som si dosť, pretože jediný človek, ktorý 
doviedol žiarsky basketbalový klub do 

Aké pozadie má nenávisť bývalého poslanca MsZ
Norberta Nagya, ktorú šíri voči primátorovi a mestu?

krachu, z ktorého ho musíme ťahať už 
rok, je práve Nagy, ktorý v BK šafáril viac 
ako 10 rokov. Výsledkom aktivity N. Na-
gya a jeho malej skupinky bol finančný 
kolaps klubu a kolaps mládežníckej zá-
kladne.“

Primátor tiež vysvetlil, prečo začali úto-
ky bývalého poslanca Nagya voči mes-
tu a jeho osobe: „V roku 2021 prišiel za 
mnou, vtedy ešte ako poslanec, s myš-
lienkou, že chce, aby mládež odišla do 
občianskeho združenia, ktoré by bolo 
v  princípe súkromným občianskym 
združením, kde by boli Norbert Nagy, 
Marek Baláž, Štefan Muha a  jeden zá-
stupca mesta. Mali sme k  tomu jedno 
veľké sedenie, kde bolo, našťastie, veľa 
ľudí. Nechýbali Marek Baláž, Štefan 
Muha, Norbert Nagy, Ján Žiak či právnik 
mesta. A to malo byť finále transformá-
cie na občianske združenie, ale s tým, že 
peniaze, ktoré klub dostáva, pôjdu do 
tohto občianskeho združenia. Čiže od 
reklamných partnerov a od mesta, ktoré 
do klubu vkladá peniaze. Na to som po-
vedal, že s tým nemám problém, pokiaľ 

existoval,“ dodáva ďalej žiarsky primátor 
a približuje aktuálnu situáciu v basket-
balovom klubu: „Počas krátkeho vedenia 
klubu prezidentom MŠK Jánom Žiakom, 
alebo aktuálne pod vedením súčasného 
zvoleného prezidenta Miroslava Grznára, 
novej správnej rady a výkonnej rady, sa 
postupne darí klub znova oživovať. Dnes 
v ňom trénuje nie 50, ale viac ako 100 
detí. Vrátili sa viacerí sponzori a prišli aj 
noví. Klub si vyrovnal záväzky voči tré-
nerom, ktoré vytvorilo bývalé vedenie. 
A  hlavne je pokoj. Rodičia sa prestali 
sťažovať, mne alebo poslancom MsZ ne-
chodia žiadne protestné listy od rodičov, 
z klubu nikto nevyhadzuje talentované 
deti, lebo vedenie nemá rado ich rodi-
čov. BK konečne pracuje ako normálny 
klub a za to som rád. Ak kategórie ne-
majú aktuálne špičkové výsledky, tak je 
to vďaka tomu, kam ich dostalo bývalé 
vedenie, že dve z nich dokonca neboli 
prihlásené do súťaží. Bude chvíľu trvať, 
kým sa zase kvalitatívne skonsolidujú, 
ale prvoradé je, že basketbal znova pra-
cuje koncepčne, do kategórií sa vracajú 
deti, sponzori a priaznivci a klub už nie je 
len zdrojom príjmov pre niektorých jed-
notlivcov a ich rodinných príslušníkov.“ 

Ako na záver primátor Antal zdôrazňu-
je: „Všetko, čo uvádzam, mám doložené 
dokumentáciou alebo svedkami, nie sú 
to fantazmagórie, podobné tým, ktoré 
sa rodia v  hlave Nagya. Norbert Nagy 
dovtedy neustále chválil mesto, mňa 
osobne, za všetky naše dôležité záme-
ry ako poslanec MsZ hlasoval, dnes ich 
kritizuje, a vždy deklaroval, ako so mnou 
chce spolupracovať a podporovať ma.“

(r)

to bude vôľa zákonných zástupcov detí, 
ktoré dali prihlášku do MŠK, spol. s r. o. 
a pokiaľ to bude vôľa 51 percent rodičov. 
Vtedy budem súhlasiť, lebo to je demok-
racia. Ale v žiadnom prípade túto tran-
sakciu nepodpíše Ján Žiak ako konateľ 
MŠK a v žiadnom prípade to neschváli 
valné zhromaždenie, aby to bolo urobe-
né mocensky spôsobom, že deti budú 
prepísané do občianskeho združenia. 
Takto by došlo k  vážnemu zásahu do 
toho, čo tu dlhé roky úspešne fungovalo 
a malo výsledky. A vtedy nastal ten zlom. 
Pritom som chcel iba to, aby s tým sú-
hlasila väčšina rodičov. Vtedy skončila 
debata a  nastúpil hnev, začala pravda 
o Žiari a vtedy som sa stal nepriateľom 
vtedajšieho pána poslanca.“

Ako primátor ďalej prízvukuje, už rok sa 
musia ľudia z mesta a nového vedenia BK 
intenzívne venovať prežitiu a reštartova-
niu žiarskeho basketbalu a evidentne sa 
to darí. Preto je podľa Nagya na mieste 
dourážať a obviňovať všetkých, ktorí sa 
podieľajú na tom, aby klub mohol znova 
normálne fungovať. 

Pár faktov k „úspešnému“ 
vedeniu klubu za účasti N. Nagya 

a jeho malej skupinky 

• BK počas prvého polroka 2022 minul roz-
počet určený na celý rok.

• Dôsledkom toho sa prestali platiť mzdy 
trénerom.

• Rodičom dramaticky zvýšil klubové prí-
spevky bez akejkoľvek diskusie. 

• Bývalé vedenie BK prijalo rozhodnutie 
nezabezpečovať dopravu a stravu počas 
zápasov pre mládežnícke kategórie.

• Z kategórie starších žiakov bol vyhodený 
talentovaný chlapec, mládežnícky repre-
zentant SR, len pre to, že jeho otec je bývalý 
prezident BK a je v konflikte s N. Nagyom.

• Nezískali ani jedného sponzora, pretože 
s  klubom už nik nechcel spolupracovať 
práve pre pochybnosti o nakladaní s pe-
niazmi partnerov (získal len jednu malú 
dotáciu na turnajový výjazd žiakov).

• Členská základňa mládeže klesla na his-
torické minimum okolo 50 členov. 

• Dve družstvá žiakov neboli prihlásené do 
súťaží. 

• Posledný oficiálne menovaný prezident 
(a  nominant Norberta Nagya), Štefan 
Muha, sa vzdal svojej funkcie, pretože 
narábanie s rozpočtom bolo podľa neho 
už neúnosné a zo strany N. Nagya a spol. 
mu bolo hrubo zasiahnuté do osobného 
života.

„Takto teda vyzerá úspešný klub v po-
nímaní N. Nagya, kam ho on reálne do-
stal. Osobne som rád, že on a jeho pár 
pomocníkov bolo z klubu odvolaných, 
lebo nič iné si ani nezaslúžili. Ak by tam 
ostali, dnes by už BK pravdepodobne ne-

Spoločnosť AGEL sa od prvého júla de-
finitívne stala oficiálnym vlastníkom 
troch nemocníc a  dvoch polikliník 
v Banskobystrickom kraji. Konkrétne 
sa to týka nemocníc v Žiari nad Hro-
nom, Banskej Štiavnici, Mammacentra 
sv. Agáty v Banskej Bystrici a polikli-
ník v  Žiari nad Hronom a  vo Zvole-
ne. Transakcia  medzi sieťou ProCare 
a Svet zdravia a  zdravotníckou sieťou 
AGEL sa začala realizovať ešte vlani 
v  júni, koncom apríla tohto roku ju 
odsúhlasil Protimonopolný úrad SR. 
Výšku transakcie sa obidve strany 
rozhodli nezverejňovať. Ide o  histo-
ricky jednu z najväčších transakcií v   
zdravotníctve a spoločnosť AGEL tak 
výrazným spôsobom posilnila svoje 
postavenie a aktivity na Slovensku.
,,Prevzatie pätice zdravotníckych zariade-
ní v rámci regiónu stredného Slovenska, 
kde už má sieť AGEL stabilné pôsobiská 
vo Zvolene, Krupine, Zlatých Moravciach 
či Leviciach, bol z našej strany logickým 
krokom s cieľom využiť ich potenciál tak 
medicínsky, ako aj personálny,“ zdôvod-
nil rozhodnutie AGELu predseda pred-
stavenstva AGEL Michal Pišoja.

Skupina AGEL sa tak stáva dominantným 
poskytovateľom zdravotnej starostlivos-
ti a  lídrom v  segmente zdravotníctva 
nielen v  regióne stredného Slovenska, 
ale so svojimi 32 zdravotníckymi zaria-
deniami, 15 000 zamestnancami a cel-
kovo takmer stovkou spoločností aj na 
Slovensku a v Čechách. Je to výsledok 

Žiarska nemocnica a poliklinika sú už súčasťou skupiny AGEL 
náročnej práce, obrovského nasadenia 
všetkých počas troch dekád, a to vráta-
ne extrémne neľahkého, ale zvládnutého 
trojročného obdobia pandémie korona-
vírusu. Celý proces trval dlhší čas najmä 
z dôvodu legislatívnej náročnosti a kvôli 
potrebe pripraviť a zrealizovať množstvo 
právnych úkonov. 

Pre pacientov zostávajú
zachované všetky doteraz

poskytované služby
Nemocnice aj polikliniky už budú fun-
govať pod novými názvami: Nemocnica 
AGEL Žiar nad Hronom, Nemocnica AGEL 
Banská Štiavnica, AGEL Mammacentrum 

vzdelávanie a rôzne študijné programy. 
Prioritou AGELu je cielenými investíciami 
do modernizácie, medicínskeho a tech-
nologického vybavenia, do rozvoja od-
borného a ošetrovateľského personálu 
zvyšovať kvalitu poskytovaných služieb 
pre pacienta. 

,,Snažíme sa v každom našom zariadení 
vybudovať centrum excelentnosti v nie-
ktorej zo špecializácií. Našou ambíciou je 
prinášať inovácie, naštartovať  a rozvíjať 
telemedicínu, elektronické zdravotníctvo 
a využiť skúsenosti a možnosti v rámci 
oboch krajín,“ dodal Michal Pišoja.  

(r)

sv. Agáty, Nemocnica AGEL Zvolen – Po-
liklinika II a Poliklinika AGEL Žiar nad Hro-
nom. Pre pacientov zostávajú zachované 
všetky doteraz poskytované služby, ako 
aj objednávky na vyšetrenia a plánované 
zákroky, nové sú e-mailové adresy, we-
bové portály a niektoré kontakty. 

Päť pracovísk, ktoré AGEL prevzal do 
svojej správy, zamestnáva spolu zhru-
ba 600 pracovníkov. Keďže transakcia 
sa zrealizovala prechodom všetkých 
práv a povinností, pre ich výkon práce 
sa v tejto chvíli nič nemení. Ako uviedla 
hovorkyňa spoločnosti AGEL SK, Martina 
Pavliková, spoločnosť AGEL má ambíciu 
v prvom rade aj naďalej rozvíjať zdravot-

nícke služby v regiónoch, a to tak, aby sa 
nemocnice AGEL stali jednotkou a prvou 
voľbou pre pacienta. Aby bez ohľadu na 
to, kde pacient býva, dostal zdravotnú 
starostlivosť od diagnostiky až po liečbu 
na úrovni modernej medicíny 21. storo-
čia s empatickým prístupom a reflekto-
vaním jeho potrieb. Ako ďalej hovorkyňa 
spoločnosti zdôraznila, AGEL je zároveň 
najväčším poskytovateľom dopravnej 
zdravotnej služby. Má vynikajúcu spo-
luprácu s  mestami a  krajmi, v  ktorých 
pôsobí a čo je najpodstatnejšie v tomto 
odvetví, má skvelých odborníkov, eru-
dovaný personál, kvalitné zázemie aj 
v oblasti ošetrovateľstva či manažmentu 
nemocníc. A predovšetkým si za tie roky 
cielenými krokmi v prospech pacientov 
získal ich dôveru. 

,,Je pre nás a našich pacientov kľúčové 
zachovať rozsah a kvalitu poskytovanej 
zdravotnej starostlivosti v  nových ak-
vizíciách, cielenými investíciami a  roz-
vojovými projektmi a  predovšetkým 
udržaním a získaním ďalších kvalitných 
odborníkov nemocnice a polikliniky ju 
ďalej rozvíjať,“ dodal predseda predsta-
venstva AGEL, Michal Pišoja. 

Zdravotnícka sieť AGEL má 33-ročnú tra-
díciu, na Slovensku pôsobí od roku 2006. 
AGEL zabezpečuje všetky primárne aj 
obslužné činnosti súvisiace s  poskyto-
vaním zdravotnej starostlivosti. Prevádz-
kuje centrá excelentnosti, špecializované 
kliniky, realizuje aj výskum a vývoj, ako aj 

Primátor Peter Antal sa k očierňovaniu zo stranyPrimátor Peter Antal sa k očierňovaniu zo strany
bývalého poslanca vyjadril na júnovom MsZ.bývalého poslanca vyjadril na júnovom MsZ.
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Obraz sv. Štefana
v kaštieli

Pred niekoľkými dňami bol v den-
níku Štandard uverejnený článok 
nášho rodáka, redaktora Marti-
na Minku. V článku pod názvom 
Z  prosperujúceho hospodárstva 
nezostala ani ruina. Aký je osud 
biskupského majera Kupča? pri-
náša veľa, pre mňa neznámych 
faktov, o majeri Kupča v jeho re-
latívne krátkych dejinách. 
Ale nie o článku chcem písať, aj keď 
je nesporný prínosom pre dejiny 
mesta, nakoniec môžete si ho preci-
tať na stránke spomínaného denní-
ka. Chcem len pripomenúť, že každá 

teraz sa naskytuje otázka: originál 
z kostola v Kupči je obraz v Kosto-
le Povýšenia sv. Kríža alebo obraz 
v  kaštieli? Obidva obrazy s  rovna-
kým námetom, obidva veľkoroz-
merné a v niektorých detailoch by 
sa dalo povedať, že aj s  rovnakým 
výtvarným rukopisom. Pre mňa zá-
hadným spôsobom sa dostal za skri-
ne v sakristii kaplnky kaštieľa druhý 
obraz, kde som ho našiel a  zavesil 
ho do reprezentačných miestnosti 
a teraz, počas prehliadok a stretnutí, 
môžeme hovoriť, že tam visí oltárny 
obraz z kostola v Kupči, ktorý dal na-
maľovať a do kostola umiestniť jeho 
staviteľ, Štefan Moyses.
Ale bude to pravda?

Mgr. Peter Mosný, archeológ

informácia, či už v písomnej forme, 
alebo ústnom podaní rozširuje po-
znanie dejín nášho mesta. S množ-
stva pre mňa nových informácií zo 
spomínaného článku by som chcel 
v tomto prípade vybrať zatiaľ jeden, 
a to informáciu o obraze sv. Štefana. 

Tento obraz som našiel pred nie-
koľkými rokmi, keď som prišiel do 
kaštieľa. Bol schovaný za skriňami 
v sakristii. Keďže je jednou z mála za-
chovalých autentických predmetov 
z kaštieľa, zavesil som ho do miest-
nosti obývanej v minulosti biskupmi. 
Počas prehliadok a rozhovorov som 
hovoril, že s veľkou pravdepodob-
nosťou ide o dar biskupovi Štefanovi 
Moysesovi, keďže výjav na ňom zná-
zorňuje umučenie sv. Štefana.

Teraz som sa však v  zmienenom 
článku o majeri Kupča od M. Minku 
dočítal, že pochádza z  Kostola sv. 
Štefana v  Kupči, ktorý dal biskup 
Moyses postaviť v roku 1863 a vte-
dy dal pravdepodobne namaľovať 
zmienený obraz ako oltárny ob-
raz do kostola. V  sedemdesiatych 
rokoch žiarsky dekan Dovala pre-
miestnil obraz z  rozpadajúceho sa 
kostola v Kupči na faru do Žiaru nad 
Hronom, čím ho vlastne zachránil. 
Dostala sa ku mne informácia, že 
kópia obrazu z kaštieľa je v kostole. 

Išiel som si to overiť. Na jednom zo 
štyroch obrazov na bočných ste-
nách lode kostola je obraz s motí-
vom umučenia sv. Štefana. Nie je to 
však kópia, ale podobný námet. Ale 
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V sobotu 29. júla sa uskutoční už 
19. ročník obľúbených Šášovských 
hradných hier, ktoré organizuje Zdru-
ženie na záchranu hradu Šášov. Ako 
prezrádza Rastislav Uhrovič, predseda 
združenia, program podujatia bude 
tradičný. Začína výstupom na hrad.
Výstup na hrad o 14.30 hodine otvorí 
celé podujatie. Pokračovať sa bude vy-
stúpeniami šermiarov, sokoliarov a di-
vadelníkov. Okrem toho je pripravených 
množstvo sprievodných aktivít, ako na-
príklad lukostreľba, tvorivé dielne, jazda 
na koni a súťaže pre deti, jednotlivcov aj 
celé rodiny.

„Novinkou 19. ročníka je vystúpenie 
divadelnej skupiny Féder Teáter, ktorá 
odohrá rozprávku. Na podujatí bude 
možné tiež podpísať petíciu za systema-
tické financovanie záchrany kultúrnych 
pamiatok, ktorej iniciátorom sú členovia 
celoslovenského združenia Zachráňme 
hrady,“ približuje Rastislav Uhrovič.

Šášovské hradné hry začnú opäť výstupom na hrad
Na podujatie sa každoročne chystá veľa 
divákov, a to aj zo širšieho regiónu, res-
pektíve z celého Slovenska. Zaujímalo 
nás, čím to je, že aj po toľkých rokoch 
sem stále prichádzajú pravidelní diváci, 

ale každoročne aj noví. „Podujatie je za-
merané na rodiny s deťmi. Je vsadené do 
veľmi pekného prírodného prostredia. 
Súčasťou podujatia je aj prehliadka hra-
du a pravidelní návštevníci porovnávajú 

zmeny na hrade, ku ktorým v priebehu 
tohto obdobia došlo. Priestor, kde sa 
podujatie koná má obmedzenú kapaci-
tu, takže sa musíme prispôsobiť aj tomu-
to faktoru. Veľmi nás teší, že aj napriek 
tomu, že sa dramaturgia podujatia dlhé 
roky mení len s malými odchýlkami, náv-
števníci si vždy nájdu cestu na túto našu 
akciu, čím vlastne podporujú myšlienku 
záchrany hradu Šášov,“ konštatuje ďalej 
Rastislav Uhrovič.

„ Návštevníci podujatia
už roky podporujú myšlienku 
záchrany hradu Šášov.

Rastislav Uhrovič, predseda ZnZHŠ

Je určite náročné po toľkých zorganizo-
vaných ročníkoch ešte priniesť na pod-
ujatie niečo nové, neopozerané, čo na 
podobných podujatiach na Slovensku 
divák nevidí. Ako predseda Združenia 

na záchranu hradu Šášov dodáva: „Ne-
snažíme sa hľadať niečo neopozerané. 
Do podujatia sa snažíme stále viac za-
komponovať samotný hrad. Za tie roky 
sme taktiež pochopili, že je pre nás veľmi 
dôležitá interaktivita najmä s detským di-
vákom. Deti sa tak pod hradom môžu do 
sýtosti vybúriť.“

Ak už ste či nie ste pravidelným návštev-
níkom podujatia a chcete vidieť, ako to 
aktuálne so Šášovským hradom vyzerá, 
máte ideálnu príležitosť nazrieť do útrob 
tejto starobylej historickej pamiatky. Toh-
to roku sa členovia združenia zamerali 
predovšetkým na múry severného palá-
ca, ktoré prechádzajú stabilizáciou a čias-
točnou obnovou. „No a kto chce vedieť a 
vidieť viac, stretneme sa na Šášovských 
hradných hrách v sobotu 29. júla,“ pozý-
va na záver Rastislav Uhrovič.

(lt)
Foto: archív ZnZHŠ

Zastupiteľstvo Banskobystric-
kého samosprávneho kraja 
odobrilo tri projekty, ktoré 
prispejú k zlepšeniu kvality ži-
vota klientov krajských zaria-
dení sociálnych služieb. Z Plá-
nu obnovy na ne bude župa 
žiadať 2,8 milióna eur, stavať 
chce dve nové zariadenia a jed-
nu budovu rekonštruovať.
Banskobystrický samosprávny 
kraj (BBSK) bude žiadať 2,8 milió-
na eur z Plánu obnovy na tri pro-
jekty, ktoré pomôžu k prechodu 
z inštitucionálnych na komunitné 
sociálne služby. 

Projektové zámery už prešli hod-
notiacou komisiou ministerstva 
práce, sociálnych vecí a  rodiny 
a  splnili stanovené podmienky. 
Po vydaní všetkých potrebných 
povolení sa tak o peniaze z Plánu 
obnovy budú uchádzať v ostrej 

Kraj chce získať viac ako 800-tisíc eur 
na výstavbu nového zariadenia

pre DSS Doména
výzve a  je veľká pravdepodob-
nosť, že sa ich získať podarí. Tieto 
zámery odobrilo aj krajské zastu-
piteľstvo.

Projekty sa konkrétne týkajú za-
riadení DSS Femina vo Veľkom 
Blhu, DSS Pohorelská Maša a DSS 
Doména v Žiari nad Hronom.

Nové ambulantné zariadenie 
pre 25 klientov má pribudnúť aj 
v  blízkosti žiarskej nemocnice. 
Kraj naň chce získať 837-tisíc eur 
a zlepšiť podmienky poskytova-
nia sociálnych služieb súčasným 
prijímateľom vytvorením univer-
zálneho bezbariérového pros-
tredia a zároveň rozšíriť kapacity 
zariadenia aj pre nových prijíma-
teľov. Tento projekt je dnes v štá-
diu spracovanej architektonickej 
štúdie a pracuje sa na projektovej 
dokumentácii.

„Vďaka týmto projektom podpo-
ríme samostatnosť prijímateľov 
sociálnych služieb a ich začlene-
nie do spoločnosti. Jednoducho 
povedané – z kaštieľov na perifé-
rii či veľkokapacitných zariadení 
bez štipky súkromia premiest-
nime ľudí do rodinných domov 
a  menších zariadení, kde sú 
podmienky omnoho lepšie a hu-
mánnejšie,“ konštatuje predseda 
BBSK, Ondrej Lunter.

DSS Doména dnes sídli na Uli-
ci SNP v  Žiari nad Hronom. Ide 
o zariadenie pre deti a dospelých 
s  rôznymi druhmi znevýhodne-
nia a  poskytuje sociálne služby 
– opatrovateľskú starostlivosť, 
sociálnu rehabilitáciu, rozvoj pra-
covných zručností, poradenstvo, 
záujmovú činnosť a stravovanie 
ambulantnou, dennou formou 
pobytu. Priamu činnosť s klientmi 
vykonáva inštruktorka sociálnej 
rehabilitácie, asistentka sociálnej 
práce, opatrovateľky a pracovná 
terapeutka. 

Ako potvrdila Lenka Štepáneko-
vá, hovorkyňa BBSK, v  prípade 
zariadenia DSS Doména pôjde 
o novostavbu, ktorá bude posta-
vená na pozemku vo vlastníctve 
BBSK, v blízkosti žiarskej nemoc-
nice. 

(lt)
Foto: BBSK

Prvé premietanie filmov, ktoré 
si diváci môžu pozrieť v exte-
riéri, máme za sebou. Počas 
troch dní sa premietali filmy 
Jurský svet, Príliš osobná zná-
mosť a Mimoni 2. Ak ste Kino 
na schodoch v júli nestihli, ne-
zúfajte, premietať sa bude aj 
v auguste.
Tak ako po minulé roky, ani tento 
rok sa počas Kina na schodoch 
nič sa nemení a premietanie zo-
stáva bez vstupného. „Premietať 
sa bude tradične na parkovisku 
pred Mestským kultúrnym cen-
trom, pred Kaviarňou u  Shake-
speara, kde sa môžete aj občer-
stviť. Novinkou je, že pribudne 
predaj čerstvého popcornu,“ in-
formuje vedúca Kina Hron, Lenka 
Nitrayová.

Ako ďalej prezrádza, premietacie 
dni sú schválne nastavené na 
začiatok týždňa, aby sa premie-
tanie nekrížilo napríklad s inými 
podujatiami alebo s  bežným 
premietaním kina. „Filmy vyberá-
me v troch kategóriách. Pre deti, 
pre mládež a pre dospelých. Na 
výber je komédia aj akcia a na-
pätie, z  každého trošku, aby si 
mohol vybrať naozaj každý. Ti-
tuly vyberáme z  obmedzeného 
zoznamu dostupných filmov na 
verejné premietanie a vyberáme 
filmy, ktoré mali v minulosti vyso-
kú návštevnosť v kine,“ približuje 
stratégiu vedúca žiarskeho kina.

Obľúbené Kino na schodoch 
premieta stále zadarmo

Počas júla si diváci pozreli filmy 
Jurský svet, Príliš osobná známosť 
a Mimoni 2. V auguste sa v pre-
mietaní pokračuje. „Premietania 
začnú po pol deviatej večer, keď 
zájde slnko,“ dopĺňa Lenka Nit-
rayová a konkretizuje, kedy v au-
guste a aké filmy si budete môcť 
pozrieť priamo pod nočnou ob-
lohou: „V  pondelok 14. augusta 
to bude Pulp Fiction: Historky 
z podsvetia, v utorok 15. augus-
ta Šťastný nový rok a  v  stredu 
16. augusta pozývame na pre-
mietanie najmenších divákov, pre 
ktorých premietame Ježko Sonic 
2. V prípade nepriaznivého poča-
sia, keby napríklad pršalo alebo 
bol silný vietor, sa premietanie 
ruší a je bez náhrady.“

„ Na premietanie
pod holým nebom
sa vyberá z filmov
dostupných na DVD.

Je potrebné zdôrazniť, že počas 
premietania pod holým nebom 
divák neuvidí žiadne filmové 
novinky. Ako Lenka Nitrayová 
vysvetľuje: „Na takéto premieta-
nie môžeme vyberať len reprízy 
dostupné na DVD, lebo nové, pre-
miérové filmy, sa dajú premietať 
len v špeciálnom formáte urče-
nom pre kino-server, ktorým sa 
nedá premietať mimo kinosálu.“

Preto ak ste milovníkom filmov 
a  nenecháte si ujsť žiadnu fil-
movú novinku, využite klasické 
premietanie v kine. To pokračuje 
v bežnom premietaní ako dote-
raz, s  rozšírením premietacích 
dní aj počas pracovných dní, 
ktoré môžu využiť najmä prázd-
ninujúce deti a  mládež. Všet-
ky informácie o  premietacích 
dňoch a časoch, ale aj o filmoch, 
nájdete na webovej stránke 
www.kinohron.sk.

(lt)
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Na júnovom zasadnutí Mestského za-
stupiteľstva v Žiari nad Hronom boli 
poslanci informovaní aj o hospodáre-
ní a činnosti mestských spoločností za 
rok 2022. Prinášame vám najdôležitej-
šie informácie z týchto prednesených 
správ.
Správu o prevádzkovaní pohrebísk pred-
niesol správca cintorína, Dušan Reiter zo 
spoločnosti GRREI, ktorá spravuje poh-
rebiská v Žiari nad Hronom, Šášovskom 
Podhradí a  Horných Opatovciach. Od 
roku 2014, kedy mestské zastupiteľstvo 
schválilo nový prevádzkový poriadok, 
sú stanovené aj ceny za služby poskyto-
vané na pohrebisku. Ako Dušan Reiter 
zdôraznil, tieto neboli upravované, na-
priek tomu, že vstupné náklady výrazne 
narástli. „Napriek našej snahe a písomnej 
komunikácii, je počet dlhodobo nezapla-
tených hrobov k 31. januáru tohto roka 
v celkovej výške 9 222 eur, z toho 8 296 
eur v Žiari nad Hronom a 926 eur v Šá-
šovskom Podhradí,“ spresnil informácie 
správca cintorína a ako podotkol: „Vzhľa-
dom k  tomu, že sa miesta na novom 
cintoríne v súčasnosti rýchlo zapĺňajú, 
je potrebné uvažovať s rozšírením cin-
torína, a to čím skôr. Využitie jestvujúcej 
plochy je obmedzené, pretože pozem-
kom prechádza vysokotlakový plyn, kde 
treba dodržať ochranné pásmo.“

Na rad prišla aj správa o nakladaní s ko-
munálnymi a drobnými stavebnými od-
padmi na území mesta, ktorú predniesla 
Ivana Martincová z Oddelenia odpado-
vého hospodárstva MsÚ. Ako vo svojej 
správe uviedla, od 1. apríla 2022 došlo 
k podstatnej zmene pri prevádzkovaní 
zariadenia Centra zhodnocovania od-
padov, kedy sa na základe nájomnej 
zmluvy stali novým prevádzkovateľom 
Technické služby - Žiar nad Hronom, a. 
s. „K 31. decembru 2022 mesto zrušilo 
oprávnenia na výkon činností z hľadiska 
odpadovej legislatívy v zariadení a tieto 
prešli pod nového prevádzkovateľa. Od 
1. januára tohto roku vedie evidenciu 
odpadov a  plní všetky ostatné povin-
nosti v zmysle zákona o odpadoch nový 
prevádzkovateľ,“ spresnila Martincová. 
Ako tiež zo správy vyplýva, v roku 2022 
bolo v meste celkovo vyprodukovaných 

Ako hospodárili v minulom roku mestské organizácie 
a vyzbieraných 5 983 ton komunálnych 
odpadov.

Uplynulý rok bol rokom neistoty
Igor Rozenberg, konateľ a riaditeľ mest-
ských Technických služieb, predniesol 
správu o činnosti a hospodárení spo-
ločnosti. Ako uviedol, aj v minulom roku 
bola najväčšou investičnou akciou, už 
tretí rok po sebe, rekonštrukcia krytej 
plavárne. Dokončenie je presunuté na 
september tohto roku. Zatiaľ sa na rekon-
štrukciu preinvestovalo viac ako 900-tisíc 
eur. „Sústredili sme sa na realizáciu bež-
nej činnosti, s dôrazom na rekonštrukčné 
práce na plavárni a revitalizačné práce 
v centre mesta. V tomto roku plánujeme 
dokončiť oba projekty, zapojiť sa do no-
vej parkovacej politiky a prevádzkovať 
autobusovú stanicu,“ načrtol plány pre 
rok 2023 Igor Rozenberg. Dosiahnutý 
hospodársky výsledok za minulý rok 
je po zdanení vo výške -72 107 eur. „Po 
dvoch rokoch s Covidom, rok 2022 pri-
niesol novú krízu, poznačenú vojnovým 
konfliktom na Ukrajine. Už na začiatku 
roka začal tlak na ceny. Medzi komodity 
s  výrazným cenovým nárastom patrili 
energie, pohonné hmoty a  následne 
cenové nárasty ostatných tovarov a slu-
žieb. Okrem rastu cien sme sa stretli aj 
s nízkym záujmom o oblasť dodávaných 
služieb a problémami s časom dodávok 
materiálu,“ dodal Rozenberg s  tým, že 
rok 2022 možno nazvať rokom neistoty.

Správu o  činnosti Mestského kultúr-
neho centra predniesla jeho riaditeľka, 
Michaela Hric Pribilincová. Správa obsa-
huje zmeny a novinky v MsKC, činnosť 
mestskej knižnice, Kina Hron či ZPOZu. 
Nechýbajú ani informácie o  poduja-
tiach organizovaných mestskou kultúr-
nou inštitúciou a  prehľad schválených 
projektov za rok 2022. MsKC vykázalo 
v  minulom roku zo svojej hlavnej čin-
nosti záporný výsledok hospodárenia 
-7 903,90 eura. Tento výsledok bude 
vysporiadaný z rezervného fondu orga-
nizácie. Zostatok rezervného fondu je 
37 212,89 eura. Záporný výsledok hos-
podárenia ovplyvnilo najmä vracanie 
vstupného z neuskutočnených akcií a vy-
platenie odchodného zamestnancom.

Výsledok hospodárenia Mestského špor-
tového klubu predniesol jeho konateľ, 
Ján Žiak. Výsledok spoločnosti bol pred 
zdanením vo výške – 20 466,65 eura 
a tvoria ho náklady vo výške 784 817,92 
eura a výnosy vo výške 764 351,27 eura. 
Najväčším prispievateľom na činnosť 
športových klubov, ktoré uskutočňu-
jú svoje aktivity pod hlavičkou MŠK, je 
mesto Žiar nad Hronom. V  roku 2022 
prispelo na činnosť klubov dotáciou 
102 000 eur, na prenájom športovej 
haly dotáciou 40 000 eur, na revitalizá-
ciu multifunkčného ihriska v  areáli ZŠ 
na Jilemnického ulici dotáciou vo výške 
30 000 eur a na vybudovanie elektrickej 
prípojky v  areáli ZŠ pre atletický klub 
dotáciou vo výške 10 000 eur. Okrem 
priamej finančnej pomoci mesto bez-
odplatne poskytuje klubom telocvičné 
priestory, ktoré má vo svojej správe. Ďal-
šími dôležitými príjmami MŠK sú tržby za 
poskytovanú reklamu. Ďalšími príjmami 
klubov boli klubové príspevky, ich výšku 
si určuje každý klub individuálne a tieto 
príspevky musia pokryť náklady na tré-
nerov. „Po uvoľnení protipandemických 
opatrení sa v roku 2022 činnosť klubov 
rozbehla v plnom rozsahu, čo sa preja-
vilo aj v  čerpaní nákladov. Najväčšou 
nákladovou položkou boli odmeny 
hráčom vo výške. Ďalšími významnými 

nákladovými položkami boli náklady na 
trénerskú činnosť, prenájmy športových 
zariadení a prepravné,“ uviedol Ján Žiak 
vo svojej správe. Ján Žiak, ako predseda 
občianskeho združenia MŠK Žiar nad 
Hronom, predniesol aj správu o činnosti 
tejto organizácie. Ide vlastne o cyklistic-
ký klub, ktorému sa podarilo aj vďaka 
náboru nových členov stabilizovať tím 
a systematickou prácou v tréningovom 
procese priniesť aj výborné výsledky. 
V slovenskom pohári sa zúročila kvalitná 
príprava a práca s mládežou a obsadili 
tretie miesto v  konečnom hodnotení 
Slovenského pohára. Klub navýšil počet 
získaných medailí z M-SR na 17.

Správu o činnosti FK Pohronie predložil 
na rokovanie Igor Rozenberg, predseda 
predstavenstva. Ako uviedol, klub do-
siahol vlani obrat vo výške 1 099 727 
eur. Výnosy z hospodárskej činnosti boli 
v porovnaní s predchádzajúcim účtov-
ným obdobím vyššie o 8 631 eur. „Výsle-
dok hospodárenia pred zdanením sme 
dosiahli stratu vo výške 11 249 eur. Po 
zdanení sa strata ešte prehĺbila na koneč-
nú sumu 43 204 eur,“ spresnil informácie 
Rozenberg a ako podotkol, hospodáre-
nie klubu negatívne ovplyvnila nepriaz-
nivá hospodárska situácia spôsobená 
vojnovým konfliktom na Ukrajine, kedy 

sponzori a reklamní partneri museli v pr-
vom rade riešiť energetickú krízu a zá-
chranu vlastného podnikania. „I napriek 
úspechu mládeže, ktorá postúpila do fut-
balovej akadémie, významný negatívny 
dopad na klub malo vypadnutie A tímu 
z Fortuna ligy. Záporný výsledok hospo-
dárenia znížil hodnotu vlastného imania 
zo 62 012 eur na 27 083 eur. Cesta z tejto 
situácie je cez zvýšenie vlastného imania 
v nasledovnom účtovnom období a po-
stupnom znižovaní záväzkov. Vyžaduje 
si to pokračovanie v znižovaní nákladov 
pri bežnej hospodárskej činnosti a zvy-
šovanie podielu sponzorov a reklamných 
partnerov na výnosoch z hospodárskej 
činnosti,“ uzavrel Igor Rozenberg. 

O  činnosti HK Sport Trend informoval 
Peter Uhrovič, konateľ spoločnosti. Ako 
vo svojej správe uviedol, hospodárenie 
klubu bolo začiatkom roku 2022 nega-
tívne ovplyvnené pandémiou Covid-19 
a  zápornými hodnotami z  predchá-
dzajúcich období. Skorším ukončením 
prevádzky ľadovej plochy v marci 2022 
došlo aj k výpadku príjmov. Kumulovaná 
strata z predchádzajúcich období spôso-
bená pandémiou Covid-19 a obmedze-
nou prevádzkou bola 103 093,93 eura. 
Strata za rok 2022 je 5 725,20 eura. 
Kumulovaný hospodársky výsledok je 
-108 819,13 eura. V prípade kompletnej 
prevádzky ľadovej plochy počas celú 
dobu trvania sezóny je predpoklad zlep-
šujúcich sa podmienok. 

Informácie o hospodárení za minulý rok 
predniesla aj Jana Filipčíková, riaditeľ-
ka Domova pri kaštieli. Zariadenie pre 
seniorov má určenú kapacitu 40 miest. 
Priemerná mesačná obsadenosť za rok 
2022 bola 28 prijímateľov sociálnej 
služby, vekový priemer je 82,7 rokov. 
Do zariadenia bolo prijatých 52 prijí-
mateľov sociálnej služby, v  priebehu 
roka ich zomrelo 16, na vlastnú žiadosť 
odišli zo zariadenia 3. V zariadení bolo 
k 31.12.2022 v pracovnom pomere 28 za-
mestnancov. Počet odborných zamest-
nancov je 18. Výsledok hospodárenia za 
účtovný rok 2022 je strata 3 864,04 eura.
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Spoločnosť EBG, ktorá je záro-
veň zriaďovateľom Súkromnej 
strednej odbornej školy pe-
dagogickej EBG, začala v roku 
2022 s  výstavbou súkromnej 
škôlky v našom meste. Mesto 
Žiar nad Hronom na tento účel 
poskytlo nevyužitý priestor 
v areáli Základnej školy na Ulici 
Dr. Janského.
Výstavba súkromnej materskej 
školy začala už v minulom roku 
a  ako vtedy uviedol zástupca 
zriaďovateľa školy, Marek Nikel, 
veľký priestor vidia vo vytvorení 
jednoty medzi škôlkou, základ-
nou aj strednou školou, ktoré 
spolu budú úzko spolupracovať, 
navzájom si pomáhať a venovať 
sa spoločným aktivitám.

Ako Marek Nikel informuje dnes, 
stavba by mala byť dokončená 
do dvoch mesiacov, oficiálne by 
sa škôlka mala otvoriť v septem-
bri budúceho roka. „Momentálne 
ešte čakáme na obklady, dvere, 
osvetlenie, dlažby, ale aj napoje-
nie na vodu. Aj keď v tomto roku 
ešte neotvoríme, diskutovali sme 
o možnosti v  januári budúceho 
roka otvoriť aspoň jednu triedu. 
Veríme však, že v septembri 2024 

Práce na výstavbe súkromnej 
materskej škôlky pokračujú

škôlka oficiálne otvorí,“ hovorí 
Nikel. Rozloha škôlky by mala 
byť približne 500 štvorcových 
metrov.

Spoločnosť EBG plánuje rozšíriť 
kapacity mesta v  materských 
školách na 55 detí a určená bude 
pre deti od dvoch rokov. Samo-
zrejmosťou je pre nich úzko spo-
lupracovať so žiarskou Základnou 
školou na Ul. Dr. Janského, keďže 
sú v spoločnom areáli. „Chceli by 
sme vybudovať koncept toho, že 
deti, ktoré budú v škôlke, budú 

pokračovať na „Jednotke“,“ vy-
svetľuje ďalej Marek Nikel.

Ako ďalej uvádza, ťažiskom pre 
celý koncept školy sú cudzie jazy-
ky, konkrétne angličtina a nemči-
na. To je jeden z hlavných pilierov. 
Ďalšie dva piliere sú environmen-
tálna výchova a prvky Montesso-
ri. Plánom je, že vzniknú tri trie-
dy a bude na rodičoch, či budú 
chcieť, aby sa ich dieťa zameralo 
na nemecký alebo anglický jazyk.

Kristína Hyriaková

V rámci projektu Rekonštrukcia 
športoviska v areáli I. ZŠ – Žiar 
nad Hronom sa mesto uchádza 
o  dotáciu z  Fondu na podpo-
ru športu. Celkové oprávnené 
náklady na projekt sú vo výške 
587 004 eur. Výška žiadané-
ho finančného príspevku je 
410 903 eur a výška spolufinan-
covania zo strany mesta v sume 
176 101 eur. 
V rámci rekonštrukcie športové-
ho areálu pri Základnej škole na 
Ulici Dr. Janského sa počíta aj 
s vybudovaním multifunkčného 
ihriska. Na toto nové ihrisko chce 
mesto využiť pôvodné staré plo-
chy. Hrať by sa tu dali viaceré ko-
lektívne športy. Zrekonštruovať 
chce mesto aj bývalú 200-metro-
vú bežeckú dráhu.

V  rámci vybudovania nového 
multifunkčného ihriska by išlo 
o  tri ihriská. Na tartanovej plo-
che by sa osadili basketbalové 
a hádzanárske ihrisko, ktoré bude 
tiež multifunkčné, s možnosťou 
zahrať si na ňom futbal, volej-
bal a tenis, a workoutové ihrisko 
s  fitnes prvkami. Dookola nich 
by bola spomínaná 200-metrová 
bežecká dráha so štyrmi dráhami. 

Mesto chce zrekonštruovať
športový areál pri „Jednotke“

Súčasťou tohto multifunkčného 
ihriska by malo byť aj doskočisko 
s pieskom a rozbežisko. 

Samospráva pripravuje v  rámci 
modernizácie športového areálu 
pri škole aj ďalší projekt. Aj pri 
ňom sa chce uchádzať o dotáciu. 
Ide o projekt pre malú športovú 
halu, ktorú by mohli na kolektív-
ne športy využívať prioritne špor-
tové kluby. 

Na multifunkčnom ihrisku už 
v minulosti pribudol nový umelý 
trávnik, na čo samospráva zís-

kala dotáciu 10 000 eur z Úradu 
vlády Slovenskej republiky. Ná-
klady na projekt boli vo výške 
13 183,92 eura. Vďaka dotácii 
sa komplexne zrekonštruovalo 
a obnovilo jestvujúce multifunkč-
né ihrisko s umelým trávnikom. 
Zlepšilo sa aj materiálno-technic-
ké vybavenie športoviska. Ihrisko 
je dnes využívané nielen žiakmi 
školy, ale aj širšou verejnosťou 
v rámci rôznych športovo-pohy-
bových aktivít.

(lt)
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Koncoročné vysvedčenia sú rozdané 
a brány škôl sa pre väčšinu školákov 
a študentov na dva mesiace zatvori-
li. V posledných rokoch sa však stáva 
dobrou tradíciou, že jednotlivé zák-
ladné školy si aj počas prázdnin pre 
svojich žiakov pripravujú zaujímavé 
aktivity vo forme denných táborov. Po-
zreli sme sa na to, ako sú na tom školy 
v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta aj 
cirkevná škola.
V Základnej škole na Ulici Dr. Janského 
rozdali na konci školského roka 376 vy-
svedčení. Zároveň sa rozlúčili s  34 de-
viatakmi. „V septembri sa už tešíme na 
našich prvákov. Do školských lavíc by ich 
malo v novom školskom roku zasadnúť 
35,“ informuje riaditeľ Jednotky, Marek 
Baláž s tým, že škola chce dva mesiace 
letných prázdnin využiť aj na drobné 
opravy a  kosenie na školskom dvore 
a  drobné opravy, maľovanie tried, za-
riaďovanie prváckych a piatackych tried 
školským nábytkom, kompletné upra-
tovanie budovy školy, školskej jedálne 
a  ŠKD a  celkovú prípravu interiéru na 
nový školský rok. Na Jednotke však aj 
počas prázdnin fungoval školský klub 
detí. „Prvý júlový týždeň sme mali ŠKD 
pre všetky prihlásené deti zo škôl v zria-
ďovateľskej pôsobnosti mesta. Od 21. do 
25. augusta pripravujeme  Letný tábor 
v priestoroch našej školy so zameraním 
na cudzie jazyky a šport, ktorý bol už kon-
com júna kapacitne naplnený,“ uzatvára 
Marek Baláž. 

Brány základných škôl sa nezatvoria ani počas letných prázdnin

chodby čaká modernizácia a čakajú nás 
tiež drobné opravy v triedach a kosenie. 
V školskej jedálni prebehne kompletné 
maľovanie a tiež inštalácia vzduchotech-
niky ku konvektomatu.“ Aj na Dvojke 
v prvej polovici júla prebehli dva denné 
tábory. Tábor Veselá veda a tanečný Letný 
tábor Laciho Strikea.

„ Počas prázdnin sa
v školách vynovujú triedy, 
chodby i školské dvory.

Žiarsku Štvorku v ukončenom školskom 
roku navštevovalo 324 žiakov. Okrem 
7 žiakov, ktorí študujú v zahraničí, si všetci 

stúpajúci záujem a budeme sa usilovať 
nesklamať dôveru rodičov,“ konštatuje 
ďalej zástupkyňa riaditeľa. Júl v cirkevnej 
škole už tradične patrí organizovaniu Let-
ného školského klubu pre 71 detí z 1. až 
4. ročníka s vychovávateľkami a pestrým 
programom. „Spätná väzba detí na preži-
té aktivity je vynikajúca. Za sebou majú 
rôzne súťaže, diamantové a štvorčekové 
maľovanie, pobyt na fare a cukrovú vatu 
ako bonus, exkurziu u  hasičov, súťaž-
né kreatívne variácie s  jedlom, včelár-
stvo, kino, finančnú gramotnosť, súťaže 
s vodou, výrobu domčekov a mnohých 
iných,“ vymenúva Beata Oťapková a pre-
zrádza, akou údržbou prejde budova 
školy: „Obdobie prázdnin znamená čas 
na priestory a ich údržbu, čistenie, pre-
stavbu. Vymaľovali sa už niektoré triedy, 
chodby, schodisko, kaplnka, zborovňa. 
Trieda po 9. A má naplánovanú komplet-
nú rekonštrukciu – omietky, radiátory. 
Prebieha výmena svietidiel za úsporné. IT 
technik a správca siete robí servis počíta-
čov, servera a celej siete. Prichádzajúcim 
žiakom pripravujeme nové lavice a skrin-
ky. Keďže náš areál zahŕňa okrasné i úžit-
kové kríky a stromy, je potrebná, okrem 
pravidelného kosenia, aj starostlivosť 
o ne. Sme otvorená škola a snažíme sa 
byť aj škola ústretová s pozitívnou klímou 
a presadzovaním moderných prístupov 
v učení. Máme záujem odkrývať pocity 
detí, povzbudzovať ich a vytvárať im bez-
pečné školské prostredie, čo vnímame 
ako aktuálnu a dlhodobú cestu. Prajeme 
si  v tomto duchu pokračovať, utvrdzujú 
nás reakcie deviatakov, ktorí neradi opúš-
ťajú „svoju cirkevnú školu“. Ďakujeme 
našim učiteľom za prácu, nasadenie, od-
danosť a všetkým žiakom za ich prístup 
k vzdelávaniu. Záverom chceme tiež zo 
srdca poďakovať rodičom, sponzorom, 
dobrodincom, zriaďovateľovi školy, ale 
i pánovi primátorovi Petrovi Antalovi za 
ústretovosť a spoluprácu. Pomáhajú nám 
budovať školu, ktorá je jedinečná pre 
svojich žiakov i pedagógov. Prežite všet-
ci radostné, zážitkové, a hlavne bezpeč-
né letné prázdniny, nech sú plné pokoja 
a spomienok, ktoré vám obohatia životy. 
Tešíme sa úprimne na ďalší rok plný no-
vých príležitostí a spoločného tvorenia, 
ktorý odštartujeme 4. septembra svätou 
omšou v našej cirkevnej škole.“
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v našej škole 51 prvákov. Tešíme sa pre-
javenému záujmu a sme presvedčení, že 
očakávania nielen nových školákov spo-
ločne naplníme inovatívnou edukáciou, 
príjemným a podnetným prostredím či 
atraktívnou činnosťou školského klubu 
detí,“ dodáva ďalej riaditeľka Štvorky. 
Ani na tejto žiarskej škole však nebudú 
brány počas dvoch letných mesiacov 
zatvorené. „Keďže sa nám zvyšuje počet 
žiakov školy, na prvom aj druhom stup-
ni, pripravujeme pre nich nielen triedy, 
ale aj nové oddelenie ŠKD. Nový náter 
stien, výmena lavíc či dovybavenie týchto 
priestorov nábytkom, je jednou z priorít. 
Každodenné využívanie priestorov na-
šich telocviční nás viedlo k investičnému 

leckých či športových kompetencií žia-
kov. „Žiaci si mohli užiť pestrý život v ško-
le naplno. Absolvovali rozmanité súťaže 
aj celoslovenské úspechy, exkurzie, tried-
ne noci v škole, šachovú noc v škole, ško-
lu v prírode, zaujímavé výlety, projekty, 
indiánske didaktické hry, vianočnú burzu 
či výučbu korčuľovania s ambasádormi. 
Tretiaci majú za sebou 1. sväté prijímanie. 
Pre našich školákov sme pripravili aj akti-
vitu s názvom Všetko len nie taška, ktorá 
odkryla neskutočnú kreativitu žiakov. Pri 
príležitosti osláv 225. výročia od narode-
nia nášho patróna, Štefana Moysesa, si 
žiaci zmerali sily vo vedomostnom dopo-
ludní v našej telocvični, navštívili kaštieľ 
a  izbu Š. Moysesa. Naše CVČ rozbehlo 

V Základnej škole na Ul. M. R. Štefánika 
sa v  júni koncoročnými vysvedčeniami 
rozlúčili so 720 žiakmi. „Posledný rok 
dochádzky u  nás ukončilo 80 deviata-
kov a  v  septembri sa už tešíme na 84 
prvákov,“ hovorí Juraj Romer, zástupca 
riaditeľky školy a  ako podotýka, život 
v  škole sa počas prázdnin nezastaví 
a budú prebiehať viaceré rekonštrukčné 
a modernizačné práce: „Kompletne vy-
maľujeme triedy pre budúcich prvákov 
a piatakov, prvákom pripravíme aj nový 
nábytok a vybavenie. V niekoľkých trie-
dach a učebniach sa budú meniť svietidlá 
za moderné a úsporné. Rekonštrukciou 
prejdú vonkajšie schodiská a  zábrad-
lia. Spoločné priestory školy - vstupné 

prevzali z rúk triednych učiteliek vysved-
čenia. „Slávnostné ukončenie školského 
roka prebiehalo spoločne pred budovou 
školy, a následne sa žiaci so svojimi uči-
teľkami presunuli do svojich tried, kde 
okrem vysvedčení na nich čakali odmeny 
za ich celoročnú aktivitu, snahu a mimo-
riadne výsledky,“ informuje riaditeľka ZŠ 
na Jilemnického ulici, Drahomíra Hanzlí-
ková. Ako spresňuje, so školou sa rozlúči-
lo 29 deviatakov, z toho dvaja študujúci 
v zahraničí. „Po slávnostnej rozlúčke vo 
vestibule školy prešli vytvorenou bránou 
a symbolickým „odzvonením“ na gong sa 
rozbehli v ústrety novým zážitkom a od 
septembra štúdiu na školách, na kto-
ré boli prijatí. Od septembra privítame 

zámeru výmeny osvetlenia, čo sa nám, 
s podporou zriaďovateľa, počas letných 
mesiacov podarí zrealizovať. Našich škol-
níkov čaká urobiť hygienický náter v so-
ciálnych zariadeniach a údržba priesto-
rov školy podľa potrieb. Aj počas leta 
pokračujeme v plnení aktivít podaných 
projektov. Napríklad nás čaká vybudova-
nie prístupových chodníkov k vonkajšej 
učebni pred budovou školy, či vytvore-
nie priestoru pre vzduchovú trampolínu,“ 
vymenúva Drahomíra Hanzlíková a ako 
dodáva: „Ani počas letných prázdnin naša 
škola nie je opustená. Hneď od 10. júla 
sme začali v spolupráci s naším CVČ so 
Športovým táborom, ešte v júli majú deti 
možnosť zúčastniť sa Športového kem-
pu pod vedením Lukáša Muhu. V auguste 
budú svoje pohybové schopnosti rozvíjať 
deti v Gymnathlon Campe a s blížiacim sa 
koncom prázdnin sa môžu deti tešiť na 
druhý Športový kemp tiež pod vedením 
Lukáša Muhu.“

„ V žiarskych základných 
školách rozdali 1804 
koncoročných vysvedčení.

Uplynulý školský rok úspešne zvládli aj 
na žiarskej cirkevnej škole. Ako hodnotí 
zástupkyňa riaditeľa školy, Beata Oťap-
ková, prežili náročný, a zároveň úspešný 
jubilujúci 30. školský rok, ktorý bol zame-
raný prioritne na vzdelávaciu oblasť, opäť 
v testovaní deviatakov nad celoslovenský 
priemer, a tiež na všestranný rozvoj ume-

početné školské turnaje s veľkým ohla-
som u žiakov – stolnotenisový, futbalový, 
florbalový, bedmintonový, šachový, vo 
vybíjanej. Ukázali, že deti majú o pohyb 
záujem, majú tímového ducha a dokážu 
prekonať samých seba a podať maximál-
ny výkon,“ vymenúva Beata Oťapková 
bohaté aktivity, ktoré majú za sebou žiaci 
cirkevnej školy. 

V piatok 30. júna si v cirkevnej škole pre-
vzalo vysvedčenie 384 žiakov. Rozlúčili 
sa s 38 skvelými deviatakmi, ktorí budú 
pokračovať v  stredoškolskom štúdiu. 
Jedna žiačka zo špeciálnej triedy pre-
chádza do školy v Kremnici. „V septem-
bri privítame 50 prváčikov, ktorí budú 
v dvoch triedach. Čaká ich v matematike 
Hejného metóda a tiež aktívna matema-
tika manželov Berovcov.  Ďakujeme za 
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Termín: 19. - 20. augusta 2023
Štart: Jasná, Demänovská dolina
Cieľ: Tyršovo nábrežie, Bratislava
Dĺžka trate: 346 km

Kategórie
A) ALL 9 až 12-členné tímy bez rozdielu 
veku, výkonnosti a pohlavia

B) ŽENY 9 až 12-členné tímy bez rozdielu 
veku a výkonnosti

C) MIX 9 až 12-členné tímy bez rozdielu 
veku a výkonnosti (počet žien musí byť 
rovnaký alebo vyšší ako mužov)

E) ULTRA 6-členné tímy bez rozdielu 
veku, výkonnosti a  pohlavia (ultrama-
ratón)

Neoficiálna kategória:
S) SÓLO individuálny beh celej trate bez 
rozdielu veku, výkonnosti a pohlavia

Formát pretekov
Beh od Tatier k  Dunaju sú preteky tí-
mov. Do pretekov sa prihlasujú 6 a  9 
až 12-členné tímy, zastupované svojím 
kapitánom. Kapitán zodpovedá voči 
organizátorom za členov svojho tímu. 
Trať tvorí celkovo 36 úsekov. Úseky sú 
rôznej dĺžky a obťažnosti. Všetky úseky 
sú v dĺžke 7 až 12 km. V prípade 12-člen-
ného tímu, každý člen tímu odbehne 
štafetovým spôsobom 3 úseky. Pri men-
šom počte členov tímu odbehnú niektorí 
bežci 4 úseky. Tímy v kategórii E) ULTRA 
sú zložené zo 6 členov a každý člen ab-
solvuje 6 úsekov.

Štafetový beh
Každý tím beží celú vytýčenú trať štafe-
tovým spôsobom tak, že každý úsek beží 
vždy len jeden člen tímu. Bežci bežia 

Štafetový beh 345 km
od Tatier k Dunaju Jasná – Bratislava

v poradí, v akom sú nahlásení pri regis-
trácii tímu. V kategórií E) ULTRA si tímy 
môžu zvoliť spôsob absolvovania prete-
kov tak, že každý člen tímu beží dva úse-
ky za sebou. Spôsob striedania úsekov 
si tím v tejto kategórií musí zvoliť pred 
štartom, a ten musia dodržiavať všetci 
bežci počas celých pretekov.  

Pri 12-člennom tíme, člen tímu s číslom 
1 beží 1. úsek, 13. úsek a 25. úsek, atď. Po 
odbehnutí svojho úseku odovzdá 1. člen 
štafetu 2. členovi tímu, nasadne do svoj-
ho vozidla, ktoré ho čaká a presunú sa na 
miesto ďalšej odovzdávky, kde sa postup 
zopakuje s 3. členom štafety. Po 6., 12., 
18., 24. a 30. úseku nasleduje tzv. veľká 
odovzdávka štafety, na ktorej sa vystrie-
dajú tímové vozidlá č. 1 a 2. Po šiestom 
úseku nastupuje do pretekov 7. člen 
tímu z vozidla č. 2 atď.

V  prípade menšieho počtu členov 
v tíme, zranenia bežca v tíme alebo ne-

rovnakého počtu bežcov v motorových 
vozidlách, toto poradie úsekov nie je za-
chované a veľké odovzdávky vychádzajú 
na iných úsekoch.

Bežiaci člen tímu beží s  reflexným ná-
ramkom, ktorý slúži na odovzdanie štafe-
ty. Štafetový náramok musí byť viditeľne 
umiestnený počas celého behu. Odo-
vzdávka štafety je možná len vo vyzna-
čenom úseku a v prítomnosti zástupcu 
organizátora.

Nie je možné, aby jeden bežec bežal kon-
tinuálne viac úsekov za sebou. Výnimkou 
je len prípad, keď v tíme v kategórií E) 
ULTRA bežia všetci členovia tímu spôso-
bom „po dva úseky“.

Pokiaľ by na odovzdávke nečakal nasle-
dujúci bežec, nesmie bežec pokračovať 
v pretekoch, ale musí počkať na bežca, 
ktorému má odovzdať štafetu. Bežec, 
ktorý štafetu prevezme, môže pokra-
čovať v  pretekoch bezprostredne po 
príchode. Pokiaľ by bežec, ktorý má pre-
vziať štafetu, vôbec neprišiel, napríklad 
v prípade, že by sa sprievodné vozidlo 
stratilo a  nenašlo miesto odovzdávky, 
môže bežec, ktorý bežal predošlý úsek, 
pokračovať v pretekoch po 60 minútovej 
prestávke. V tomto prípade, bežec musí 
ostať v odovzdávacom území 60 minút 
a môže pokračovať v behu po uplynutí 
tejto doby a po súhlase organizátora.

Štart tímov je 19. augusta od 7.00 do 
15.00 hod.

Predpokladaný čas dobehu do cieľa je 
20. augusta od 12.00 do 20.00 hod.

Registrovať sa môžete na webovej stránke 
www.odtatierkdunaju.sk

POHOTOVOSTNÉ LEKÁRENSKÉ SLUŽBY

• 17.7. 8.00 – 20.00 h lekáreň Benu, SNP 116, ZH
• 17.7. 8.00 – 20.00 h lekáreň Dr. Max, OC Tesco, SNP 100, ZH
• 18.7. 8.00 – 20.00 h lekáreň Benu, SNP 116, ZH
• 18.7. 8.00 – 20.00 h lekáreň Dr. Max, OC Tesco, SNP 100, ZH
•´19.7. 8.00 – 20.00 h lekáreň Benu, SNP 116, ZH
• 19.7. 8.00 – 20.00 h lekáreň Dr. Max, OC Tesco, SNP 100, ZH
• 20.7. 8.00 – 20.00 h lekáreň Benu, SNP 116, ZH
• 20.7. 8.00 – 20.00 h lekáreň Dr. Max, OC Tesco, SNP 100, ZH
• 21.7. 8.00 – 20.00 h lekáreň Benu, SNP 116, ZH
• 21.7. 8.00 – 20.00 h lekáreň Dr. Max, OC Tesco, SNP 100, ZH
• 22.7. 8.00 – 20.00 h lekáreň Benu, SNP 116, ZH
• 22.7. 8.00 – 20.00 h lekáreň Dr. Max, OC Tesco, SNP 100, ZH
• 23.7. 8.00 – 20.00 h lekáreň Benu, SNP 116, ZH
• 23.7. 8.00 – 20.00 h lekáreň Dr. Max, OC Tesco, SNP 100, ZH
• 24.7. 8.00 – 20.00 h lekáreň Benu, SNP 116, ZH

• 24.7. 8.00 – 20.00 h lekáreň Dr. Max, OC Tesco, SNP 100, ZH
• 25.7. 8.00 – 20.00 h lekáreň Benu, SNP 116, ZH
• 25.7. 8.00 – 20.00 h lekáreň Dr. Max, OC Tesco, SNP 100, ZH
• 26.7. 8.00 – 20.00 h lekáreň Benu, SNP 116, ZH
• 26.7. 8.00 – 20.00 h lekáreň Dr. Max, OC Tesco, SNP 100, ZH
• 27.7. 8.00 – 20.00 h lekáreň Benu, SNP 116, ZH
• 27.7. 8.00 – 20.00 h lekáreň Dr. Max, OC Tesco, SNP 100, ZH
• 28.7. 8.00 – 20.00 h lekáreň Benu, SNP 116, ZH
• 28.7. 8.00 – 20.00 h lekáreň Dr. Max, OC Tesco, SNP 100, ZH
• 29.7. 8.00 – 20.00 h lekáreň Benu, SNP 116, ZH
• 29.7. 8.00 – 20.00 h lekáreň Dr. Max, OC Tesco, SNP 100, ZH
• 30.7. 8.00 – 20.00 h lekáreň Benu, SNP 116, ZH
• 30.7. 8.00 – 20.00 h lekáreň Dr. Max, OC Tesco, SNP 100, ZH
• 31.7. 8.00 – 20.00 h lekáreň Benu, SNP 116, ZH
• 31.7. 8.00 – 20.00 h lekáreň Dr. Max, OC Tesco, SNP 100, ZH

Z ČINNOSTI ČLENOV JEDNOTY DÔCHODCOV SLOVENSKA

Anabál 
Jednota dôchodcov Slovenska – Základná organizácia v Žiari nad Hronom dňa 14. júna privítala letnú 
sezónu Anabálom. Toto podujatie sme uskutočnili v priestoroch Pohronského osvetového strediska. Využili 
sme príjemné teplé počasie a posedenie sme mali vonku. Našich členov čakal bohatý program. Krúžok 
šikovných rúk zabezpečil peknú výzdobu. V kultúrnom programe sa predstavil spevácky súbor Seniori 
optimisti a svojím repertoárom navodili veselú atmosféru. Trošku nám aj popršalo. To vôbec neodradilo 
našich tanečníkov. Seniori optimisti zatancovali rytmický tanček na pieseň od Maji Velšicovej - Peter sveter. 
Potom nám do tanca a do spevu vyhrával hudobník Julo Ťahúň. Takto veslo sme oslávili začiatok leta.

Pieniny
Na tento poznávací výlet sme sa dlho pripravovali, aby naši členovia mali krásne a bohaté zážitky. Cestovali 
sme do Popradu vlakom a odtiaľ nás odviezol autobus. Ubytovali sme sa v penzióne v Červenom Kláštore. 
Navštívili sme priehradu v Poľsku - Niedzica. Obdivovali sme krásne Pieniny. Splavovali sme Dunajec, 
navštívili sme zámok a skanzen ľudovej architektúry v Starej Ľubovni, zažili sme krásny deň v Bachledovej 
doline. Nezabudnuteľný zážitok bola prechádzka po chodníku v korunách stromov. Obohatili sme svoje 
vedomosti v Nestville Park v Hniezdnom, ako sa vyrába naša slovenská kvalitná whisky. Mali sme možnosť 
vidieť Múzeum Kláštor kartuziánov - mníchov v Červenom Kláštore. Po návrate do penziónu nás čakala 
výborná strava a wellness. Odchádzali sme domov šťastní a bohatí o nové zážitky. 

Blahoželanie jubilantom
Jednota dôchodcov – Základná organizácia blahoželá svojim jubilantom, ktorí sa v mesiaci júl dožívajú 
životného jubilea. 70 rokov: Anna Puskajlerová. 80 rokov: Vladimír Ceglédy, Zita Kucejová

Milí naši vzácni oslávenci, prajeme vám nech, v zdraví a v šťastí prežívate krásne okamihy každého dňa. 
Vlasta Bahnová, predseda ZO JDS

POĎAKOVANIE
OPATROVATEĽSKEJ SLUŽBE
MESTA ŽIAR NAD HRONOM

Ďakujem Opatrovateľskej službe mesta ZH za ich 
záslužnú prácu.

Anna Gábrišová

SLOVENSKÝ ČERVENÝ
KRÍŽ POŽIČIAVA

ZDRAVOTNÉ POMÔCKY

• mechanické/elektrické postele:
20 - 35 eur/mesiac
• invalidné vozíky:
15 eur/mesiac
• chodítka pevné/na kolieskach:
10 - 15 eur/mesiac
• hygienické stoličky pevné/na kolieskach:
10 - 15 eur/mesiac
• antidekubitné matrace:
5 - 7 eur/mesiac 

Kontakt: 0903 558 929, e-mail: ziar@redcross.sk
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OBCHODNÁ VEREJNÁ SÚŤAŽ

Vyhlasovateľ mesto Žiar nad Hronom, Ul. Š. Moysesa 46, 965 19 Žiar nad 
Hronom, IČO: 00 321 125 v súlade s ustanovením §9 ods. 2 písm. b) v spojení 
s § 9a ods. 9 zákona č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení neskorších predpisov 
Vyhlasuje obchodnú verejnú súťaž (ďalej len „súťaž“) smerujúcu k uzavretiu 
kúpnej zmluvy podľa § 588 a nasl. zákona č. 40/1964 Zb.  Občiansky zákonník 
v znení neskorších predpisov (ďalej len ako „Občiansky zákonník“), § 261 ods. 
9 zákona č. 513/1991  Obchodný zákonník v znení neskorších predpisov (ďalej 
ako „Obchodný zákonník“), ktorej predmetom sú nehnuteľnosti v katastrálnom 
území Žiar nad Hronom, a to:

• nehnuteľnosti v k.ú. Žiar nad Hronom, obec Žiar nad Hronom, zapísané na LV 
1136 vo výlučnom vlastníctve mesta Žiar nad Hronom, a to:

- stavba „slobodáreň“ č. s. 1144 postavenej na CKN parcele č. 711/16 – zastavaná 
plocha a nádvorie s výmerou 365 m2

- pozemok par. č. CKN 711/16, zastavaná plocha a nádvorie s výmerou 365 m2

- pozemok par. č. CKN 711/83, zastavaná plocha a nádvorie s výmerou 93 m2

• nehnuteľnosť v k.ú. Žiar nad Hronom, obec Žiar nad Hronom, zapísaná na 
LV 3978 pod B1 v spoluvlastníckom podiely 5/7 vo vlastníctve mesta Žiar nad 
Hronom, a to:

- pozemok par. č. CKN 711/26, zastavaná plocha a nádvorie s celkovou výmerou 
142 m2, spoluvlastnícky podiel 5/7 – t.j. 101,43 m2

Opis predmetu predaja:
Stavba a pozemky sú situované v zastavanom území mesta Žiar nad Hronom, 
na Ul . SNP v Žiari nad Hronom.

Podmienky obchodnej verejnej súťaže sú zverejnené na webovej stránke mesta 
www.ziar.sk, a tiež sú k dispozícii na Mestskom úrade v Žiari nad Hronom (Odd. 
správy majetku mesta, kancelária č. 17 na 1. poschodí MsÚ).

Súťažné návrhy v zalepenej nepriehľadnej obálke s viditeľným označením: 
„Obchodná verejná súťaž – Ubytovňa  č.s. 1144 s  pozemkami v  Žiari nad 
Hronom - Neotvárať“  je potrebné doručiť na adresu: mesto Žiar nad Hronom, 
Mestský úrad Ul. Š. Moysesa č. 46, 965 19 Žiar nad Hronom. 

Pri osobnom doručení navrhovatelia odovzdajú ponuku v podateľni mestského 
úradu, a to v pracovných dňoch od 7.30 do 15.30 hod. 

Lehota na predkladanie ponúk: od 30.6.2023 do 31.7.2023 do 12.00 hod. 

V tejto lehote musia byť ponuky doručené aj poštovým doručovateľom. Ponuka 
predložená po uplynutí tejto lehoty bude vrátená uchádzačovi neotvorená.

OZNÁMENIE O VÝSLEDKU OBCHODNEJ VEREJNEJ SÚŤAŽE

Mesto Žiar nad Hronom ako vyhlasovateľ obchodnej verejnej súťaže 
o najvhodnejší návrh k uzavretiu kúpnej zmluvy podľa § 588 a nasl. zákona 
č. 40/1964 Zb.  Občiansky zákonník v znení neskorších predpisov (ďalej len ako 
„Občiansky zákonník“), ktorej predmetom bola nehnuteľnosť zapísaná na LV 
č. 1136 v katastrálnom území Žiar nad Hronom, a to:

• pozemky a dom č. s. 43 na Ul. SNP pri kaštieli nehnuteľnosti v k. ú. Žiar nad 
Hronom, obec Žiar nad Hronom, zapísané na LV 1136, 3327 vo výlučnom 
vlastníctve mesta Žiar nad Hronom

- na základe geometrického plánu č. 51822326-43/2022 určený ako:

- pozemok par. č. CKN 1635/7, zastavaná plocha a nádvorie s výmerou 452 m2 
(ochranné pásmo nehnuteľnej kultúrnej pamiatky, pamiatkovej rezervácie alebo 
pamiatkovej zóny)

- pozemok par. č. CKN 1635/5, zastavaná plocha a nádvorie s výmerou 439 m2 
(ochranné pásmo nehnuteľnej kultúrnej pamiatky, pamiatkovej rezervácie alebo 
pamiatkovej zóny)

- stavba „dom“ č. s. 43 na pozemku par. č. CKN 1635/5 (budova pre školstvo, na 
vzdelávanie a výskum) 

- pozemok par. č. CKN 1971/4, zastavaná plocha a nádvorie s celkovou výmerou 
86 m2 (ochranné pásmo nehnuteľnej kultúrnej pamiatky, pamiatkovej rezervácie 
alebo pamiatkovej zóny)

- pozemok par. č. CKN 1630/1, zastavaná plocha a nádvorie s celkovou výmerou 
495 m2 (ochranné pásmo nehnuteľnej kultúrnej pamiatky, pamiatkovej rezervácie 
alebo pamiatkovej zóny)

na základe geometrického plánu č. 51822326-44/2022 určený ako:

- pozemok par. č. CKN 1971/7, zastavaná plocha a nádvorie s výmerou 36 m2

oznamuje, že obchodná verejná súťaž bola úspešná.

Komisia na svojom zasadnutí dňa 1.6.2023, po posúdení doručených súťažných 
návrhov, konštatovala, že najvhodnejšia ponuka pre mesto Žiar nad Hronom 
bola predložená predkladateľom: Peter Sládeček a manželka Lenka, trvale 
bytom Žiar nad Hronom.

Centrum voľného času v Žiari nad Hro-
nom funguje ako Infobod o dobrovoľ-
níctve v Žiari nad Hronom a už desiaty 
rok sa aktívne zhosťuje koordinácie 
kampane Týždňa dobrovoľníctva na 
žiarskych základných a  stredných 
školách s podporou Centra dobrovoľ-
níctva v Banskej Bystrici. 
Počas kampane bolo pre dobrovoľníkov 
pripravených viac ako 100 dobrovoľ-
níckych aktivít vo viacerých mestách 
Banskobystrického kraja. Tohtoročná 
kampaň prebiehala vo všetkých 8 kra-
joch a pre verejnosť bolo naprieč celým 
Slovenskom pripravených viac ako 600 
aktivít od vyše 300 organizácií. 

Centrum dobrovoľníctva je nezisková 
organizácia, ktorej cieľom je vzbudzovať 
záujem ľudí a  organizácií o  dobrovoľ-
níctvo, zvyšovať kredit dobrovoľníctva 
v očiach verejnosti, skvalitňovať úroveň 
manažmentu a vytvárať dobrovoľnícke 
príležitosti. V rámci vzdelávania mládeže 
na tému dobrovoľníctva a na podporu 

Leto začali DOBROM
aktivizácie žiakov pred Týždňom dob-
rovoľníctva Centrum dobrovoľníctva 
začiatkom júna uskutočnilo workshop 
o  dobrovoľníctve pre žiakov ôsmeho 
ročníka v  Základnej škole na Jilemnic-
kého ulici. 

V  tomto kalendárnom roku sa Týždeň 
dobrovoľníctva po prvýkrát uskutočnil 
v júni, a to v dňoch od 22. do 29. júna. 
Počas týchto dní, sa realizovali aktivity 
rozmanitého charakteru po celom Slo-
vensku. 

V Žiari sa do dobrovoľníctva
zapojilo takmer

100 dobrovoľníkov
Cez Týždeň dobrovoľníctva sa v žiarskych 
školách uskutočnilo päť aktivít, ktorých 
sa zúčastnilo 98 dobrovoľníkov. V Zák-
ladnej škole na Jilemnického ulici si žiaci 
pod taktovkou svojich učiteliek skrášlili 
svoje vnútorné prostredie – namaľovali 
chodbu a vo vonkajších priestoroch zas 

maľovali paletové sedenie. V Základnej 
škole na Ulici M. R. Štefánika sa učiteľky 
rozhodli zatraktívniť prostredie školské-
ho dvora pre deti a spolu s nimi obnovili 
náter „skákaliek“ na školskom dvore. Žia-
ci zo Základnej školy na Ul. Dr. Janského 
a rovnako aj študenti Súkromnej stred-
nej odbornej školy technickej si zveľadili 
a vyčistili svoj školský areál. 

Centrum voľného času v Žiari nad Hro-
nom srdečne ďakuje každému jednému 
dobrovoľníkovi a dobrovoľníčke, ktorí si 
našli čas a venovali ho aktivite v rámci 
Týždňa dobrovoľníctva. Srdečná vďaka 
patrí najmä pedagogičkám Kataríne De-
kýšovej, Márii Pružinovej, Dane Stemnic-
kej a Eve Kováčovej a riaditeľke „Štvorky“, 
Drahomíre Hanzlíkovej, ktoré aktivity vy-
mysleli a aktívne do nich zapojili svojich 
žiakov a  kolegov. Veríme, že výchova 
k dobrovoľníctvu je dôležitou súčasťou 
výchovy našich detí. 

Centrum voľného času
Foto: CVČ

Slovensko vo finálovej top 30-ke me-
dzinárodnej súťaže v speve pop piesní 
Baltic Voice 2023 v Litve reprezentoval 
Patrik Šarközi, žiak Základnej umelec-
kej školy Zity Strnadovej – Parákovej 
v Žiari nad Hronom. Súťaž Baltic Voice 
sa konala pri baltickom mori v prímor-
skom letovisku Juodkrante. Bol to už 
11. ročník medzinárodnej súťaže, kto-
rá patrí pod značku najprestížnejších 
súťaží Wapa. Patrik na tomto podujatí 
získal úžasné tretie miesto.
Súťaže sa zúčastnil ako predseda poroty 
prezident asociácie Armando Ghuka-
syan. Členom medzinárodnej jury bola 
aj Ria Ferčáková, pedagogička žiarskej 
ZUŠ-ky. Medzinárodnej súťaže sa zúčast-
nili zástupcovia 16 krajín, a to Švedsko, 
Fínsko, Anglicko, USA, Litva, Lotyšsko, Es-
tónsko, Slovinsko, Poľsko, Litva, Armén-
sko, Malta, Ukrajina, Moldava, Grécko 
a Slovensko. 

Spevákov vyberá do súťaže porota na 
základe videí, ktoré sa zasielajú spolu 

Skvelé tretie miesto
pre Patrika Šarköziho

na medzinárodnej
súťaži v speve

s  prihláškou. Do súťaže sa prebojoval 
aj Patrik Šarközi zo ZUŠ Zity Strnadovej 
Parákovej v Žiari nad Hronom. Slovensko 
reprezentovali traja zástupcovia v dvoch 
kategóriách. 

Vo svojej kategórii 18 sa Patrik Šarközi 
prebojoval až do Galafinále 30-tich naj-
lepších spomedzi 125 súťažiacich a získal 
pre Slovensko 3. miesto. Zároveň získal 
pozvanie organizátorov na medzinárod-
nú súťaž v Malte. Pozvanie do Malty do-
stala aj Ria Ferčáková, ako člen do poroty. 
Patrik Šarközi spieva od svojich 7 ro-
kov a  zúčastnil sa už mnohých súťaží. 
Kedysi na pódiu bojoval s  trémou, ale 
tvrdou prácou na svojich nedostatkoch 
sa jej zbavil. „Spev je môj život, ten ma 
vždy poteší. Keď nám zomrela starká, 
ktorá ma vychovala, spev bol pre mňa 
útechou. Spev ma vždy posilní, pri ňom 
zabudnem na všetko,“ hovorí skromne 
mladý umelec. 

(rf)
Foto: Ria Ferčáková

V pondelok 10. júla boli do útulku 
Žiarsky chlpáč prijaté iba párhodi-
nové šteniatka, ktorých sa spolu s ich 
maminkou niekto nechutne zbavil! 
Maminka ich navyše odmietla, takže 
sa z pracovníkov útulku stali plnohod-
notní kŕmiči piatich hladných krkov. 
Útulok preto potrebuje vašu pomoc: 

• najviac aktuálne potrebuje kuchynskú 
váhu, aby vedeli skontrolovať, či drobčeky 
priberajú 

• zídu sa taktiež fľaše na kŕmenie drobcov 
či sunar pre šteniatka 

Núdzové situácie 
vyžadujú núdzové 

riešenia! 

• veľmi prosíme aj o granule pre šteniatka. 
Okrem týchto piatich drobcov pod krídla 
útulku prijali aj iné šteniatka, ktoré boli 
v núdzi. 

Ak nemáte cestu do útulku, či nemáte 
možnosť tieto veci dopraviť, môže-
te napísať správu či zavolať na číslo: 
0905 334 594 alebo 0948 082 206. 

Drobčeky a  ich maminku môže-
te podporiť aj zaslaním príspev-
ku na číslo účtu Žiarsky chlpáč o.z.: 
SK68 0200 0000 0045 6300 0555



9Mestské noviny  I  17. júl 2023 VOĽBY DO NR SR

Voľby do Národnej rady Slovenskej re-
publiky sa konajú v sobotu 30. septembra 
2023 od 7.00 do 22.00 hod.

Právo voliť
Právo voliť do Národnej rady Slovenskej 
republiky má občan Slovenskej republiky, 
ktorý najneskôr v deň konania volieb dovŕši 
18 rokov veku.

Prekážkou práva voliť je zákonom ustano-
vené obmedzenie osobnej slobody z dôvo-
du ochrany verejného zdravia, ak osobitný 
zákon v čase pandémie neustanoví inak.

Právo byť volený
Za poslanca Národnej rady Slovenskej re-
publiky môže byť zvolený občan Slovenskej 
republiky, ktorý najneskôr v deň konania 
volieb dovŕšil 21 rokov veku a  má trvalý 
pobyt na území Slovenskej republiky.

Prekážkou práva byť volený je:
• výkon trestu odňatia slobody,
• právoplatné odsúdenie za úmyselný trestný 
čin, ak odsúdenie nebolo zahladené, 
• pozbavenie spôsobilosti na právne úkony.

Spôsob voľby
Volič môže voliť na území Slovenskej 
republiky:
• vo volebnom okrsku, v  ktorého zozname 
voličov je zapísaný, 
• alebo v ktoromkoľvek volebnom okrsku na 
základe hlasovacieho preukazu.

Volič môže voliť mimo územia Sloven-
skej republiky poštou, ak:
• nemá trvalý pobyt na území Slovenskej re-
publiky,
• má trvalý pobyt na území Slovenskej re-
publiky a v čase volieb sa zdržiava mimo jej 
územia a bol na základe žiadosti zapísaný do 
osobitného zoznamu voličov.

Hlasovací preukaz
Volič, ktorý má trvalý pobyt na území Slo-
venskej republiky a v deň konania volieb 
nebude môcť voliť v mieste svojho trvalého 
pobytu vo volebnom okrsku, v ktorého zo-
zname voličov je zapísaný, môže požiadať 
obec svojho trvalého pobytu o  vydanie 
hlasovacieho preukazu. Obec na základe 
žiadosti voličovi vydá hlasovací preukaz 
a zo zoznamu voličov ho vyčiarkne s po-
známkou o vydaní hlasovacieho preukazu. 
Obec vydá hlasovací preukaz voličovi bez-
odkladne, najskôr však 45 dní predo dňom 
konania volieb, t. j. 16.8.2023.

Hlasovací preukaz oprávňuje na zápis do 
zoznamu voličov v  ktoromkoľvek voleb-
nom okrsku, teda aj vo volebnom okrsku, 
v ktorom bol pred vydaním hlasovacieho 
preukazu zapísaný v zozname voličov.

Volič môže požiadať o vydanie hlasova-
cieho preukazu:
• osobne najneskôr posledný pracovný 
deň pred konaním volieb (t. j. najneskôr 
29.9.2023) v úradných hodinách obce. Obec 
vydá hlasovací preukaz bezodkladne.
• v listinnej podobe tak, aby žiadosť o vydanie 
hlasovacieho preukazu bola doručená obci 
najneskôr 15 pracovných dní predo dňom 
konania volieb (t. j. najneskôr 8.9.2023),
• elektronicky (e-mailom)
• vo forme elektronickej snímky žiadosti (sken) 
• alebo v  textovej forme tvoriacej obsah 
e-mailovej správy tak, aby žiadosť o vydanie 
hlasovacieho preukazu bola doručená obci 
najneskôr 15 pracovných dní predo dňom 

konania volieb (t. j. najneskôr 8.9.2023).

Obec na tieto účely zverejňuje na svojom 
webovom sídle elektronickú adresu na do-
ručovanie žiadostí. Ak obec nemá webové 
sídlo, zverejní elektronickú adresu na do-
ručovanie žiadosti na úradnej tabuli obce.

Žiadosť musí obsahovať údaje o  voličovi 
meno a priezvisko, rodné číslo, štátnu prí-
slušnosť, adresu trvalého pobytu (obec, 
ulica, číslo domu), korešpondenčnú adre-
su, na ktorú obec doručí hlasovací preukaz.

Obec zašle hlasovací preukaz voličovi na 
adresu trvalého pobytu, ak v žiadosti ne-
uvedie inú korešpondenčnú adresu najne-
skôr tri pracovné dni od doručenia žiados-
ti. Obec zašle hlasovací preukaz na adresu 
uvedenú v žiadosti doporučenou zásielkou 
Do vlastných rúk.

Prostredníctvom osoby splnomocnenej 
žiadateľom možno požiadať o vydanie hla-
sovacieho preukazu najneskôr v posledný 
deň predo dňom konania volieb (t. j. naj-
neskôr 29.9.2023). 

Žiadosť musí obsahovať údaje o voličovi: 
meno a priezvisko, rodné číslo, štátnu prí-
slušnosť, adresu trvalého pobytu (obec, 
ulica, číslo domu), korešpondenčnú adre-
su, na ktorú obec doručí hlasovací preukaz.

Ak volič v písomnej žiadosti alebo elektro-
nickej žiadosti uvedie, že hlasovací preukaz 
prevezme iná osoba, musí v žiadosti uviesť 
jej meno, priezvisko a  číslo občianskeho 
preukazu. Táto osoba preukazuje svoju to-
tožnosť občianskym preukazom a prevzatie 
hlasovacieho preukazu potvrdzuje svojím 
podpisom.
Pri strate alebo odcudzení hlasovacieho 
preukazu obec voličovi nový hlasovací 
preukaz nevydá.

Hlasovanie voliča
s hlasovacím preukazom

Volič je povinný po príchode do volebnej 
miestnosti preukázať okrskovej volebnej 
komisii svoju totožnosť predložením ob-
čianskeho preukazu a  súčasne s  občian-
skym preukazom predloží volebnej komisii 
hlasovací preukaz, ktorý mu okrsková vo-
lebná komisia odoberie a pripojí ho k zo-
znamu voličov.

Voľba poštou
 Voliť poštou môže občan Slovenskej re-
publiky, ktorý najneskôr v deň konania 
volieb dosiahol 18 rokov veku (ďalej len 
„volič“) a:
• nemá trvalý pobyt na území Slovenskej re-
publiky,
• má trvalý pobyt na území Slovenskej re-
publiky a v čase volieb sa zdržiava mimo jej 
územia, ak v  zákonom stanovenej lehote 
najneskôr 52 dní predo dňom konania volieb 
(najneskôr 9.8.2023) požiadal Ministerstvo 
vnútra Slovenskej republiky o voľbu poštou.

Volič môže požiadať o voľbu poštou elek-
tronicky alebo v listinnej podobe. 

Žiadosť o voľbu poštou
elektronicky

Volič môže požiadať o voľbu poštou naj-
neskôr 52 dní predo dňom konania volieb 
(najneskôr 9.8.2023) elektronicky prostred-
níctvom služieb informačného systému 
pre voľbu poštou alebo prostredníctvom 
ústredného portálu verejnej správy. 

Prednostný hlas.
Ak sa volič rozhodne dať niektorému z kan-
didátov uvedených na hlasovacom lístku 
pre voľbu poštou prednostný hlas, zakrúž-
kuje poradové číslo uvedené pred menom 
kandidáta. Prednostný hlas môže dať volič 
najviac štyrom kandidátom.

Ak volič nesprávne upravil hlasovací lístok 
pre voľbu poštou, ktorý mu bol zaslaný, 
môže na hlasovanie použiť hlasovací lístok 
pre voľbu poštou uverejnený na webovom 
sídle Ministerstva vnútra Slovenskej repub-
liky, ktorý vytlačí. Ak sú údaje o kandidá-
toch uvedené na dvoch stranách, volič vy-
tlačí obidve strany hlasovacieho lístka pre 
voľbu poštou, pokiaľ možno obojstranne. 
Hlasovací lístok je na konci opatrený odtlač-
kom úradnej pečiatky Štátnej komisie pre 
voľby a kontrolu financovania politických 
strán. V prípade nemožnosti obojstrannej 
tlače, volič oba listy hlasovacieho lístka pev-
ne spojí. Ak volič vytlačí neúplný hlasovací 
lístok, je takýto hlasovací lístok neplatný. 

Ak volič nesprávne upravil hlasovací lístok, 
takýto hlasovací lístok je platný pre poli-
tickú stranu, iba na prednostné hlasy sa 
neprihliada.

Po úprave hlasovacieho lístka vloží volič 
hlasovací lístok do obálky opatrenej odtlač-
kom úradnej pečiatky Ministerstva vnútra 
Slovenskej republiky a túto zalepí.

Odoslať návratnú obálku.
Zalepenú obálku na hlasovanie volič vlo-
ží do návratnej obálky označenej heslom 
VOĽBA POŠTOU - ELECTION BY MAIL, na 
ktorej je uvedená adresa sídla Ministerstva 
vnútra Slovenskej republiky ako adresáta, 
adresa voliča ako odosielateľa a jedinečný 
identifikačný kód.

Návratnú obálku odošle poštou. Výdavky 
spojené so zaslaním návratnej obálky poš-
tou hradí odosielateľ.

Návratnú obálku je možné zaslať poštou 
aj z  územia Slovenskej republiky alebo 
doručiť do podateľne Ministerstva vnútra 
Slovenskej republiky na Drieňovej ulici č. 22 
v Bratislave najneskôr do piatka 29.9.2023 
do 12.00 h.

Do výsledku hlasovania sa započítavajú 
hlasy na hlasovacích lístkoch, ktoré boli 
doručené Ministerstvu vnútra Slovenskej 
republiky najneskôr v posledný pracovný 
deň predo dňom konania volieb (najneskôr 
29.9.2023 do 12.00 h).

Hlasovací preukaz
Volič môže požiadať o vydanie hlasova-
cieho preukazu:
• osobne, najneskôr posledný pracovný deň 
pred konaním volieb (t. j. najneskôr 29. sep-
tembra 2023) v úradných hodinách obce. 

Obec vydá hlasovací preukaz bezodkladne,
• v listinnej podobe tak, aby žiadosť o vyda-
nie hlasovacieho preukazu bola doručená 
obci najneskôr 15 pracovných dní predo 
dňom konania volieb (t. j. najneskôr 8. sep-
tembra 2023), 
• elektronicky (e-mailom) na
erika.rajcanova@ziar.sk (sken žiadosti).

Hlasovacie preukazy začne mestský úrad 
vydávať najneskôr v  stredu 16. augusta 
2023 v úradných hodinách.

Na odoslanie žiadosti o voľbu poštou je 
potrebné úspešné overenie totožnosti 
voliča. Totožnosť voliča sa overuje:
• úspešnou autentifikáciou, 
• alebo uvedením rodného čísla a čísla ob-
čianskeho preukazu, 
• alebo uvedením rodného čísla a čísla ces-
tovného dokladu vydaného Slovenskou re-
publikou.

Po overení totožnosti voliča v informačných 
systémoch, volič v žiadosti uvedie adresu 
miesta pobytu v  cudzine, na ktorú žiada 
zaslať materiály na hlasovanie a e-mailovú 
adresu.

Po odoslaní žiadosti o voľbu poštou bude 
voličovi na e-mailovú adresu, ktorú uviedol 
v žiadosti o voľbu poštou, odoslaná výzva 
na overenie tejto e-mailovej adresy. Overe-
nie e-mailovej adresy musí žiadateľ vykonať 
do jednej hodiny od odoslania výzvy.

Po odoslaní úplnej žiadosti o voľbu poštou 
v  zákonnej lehote a  overení e-mailovej 
adresy bude volič zapísaný do osobitného 
zoznamu voličov. O zapísaní do osobitné-
ho zoznamu voličov a o stave vybavenia 
žiadosti o voľbu poštou bude voličovi za-
slaná notifikácia na ním zadanú e-mailovú 
adresu a do jeho elektronickej schránky, ak 
požiadal o voľbu poštou prostredníctvom 
ústredného portálu verejnej správy.

Ministerstvo vnútra Slovenskej republi-
ky zašle voličovi zapísanému do osobit-
ného zoznamu voličov najneskôr 40 dní 
predo dňom konania volieb, t. j. najne-
skôr 21.8.2023 na adresu miesta pobytu 
v cudzine:
• obálku na hlasovanie,
• návratnú obálku,
• poučenie o spôsobe hlasovania.

Hlasovanie
Vybrať jeden hlasovací lístok.
Volič po rozhodnutí, ktorému kandidujú-
cemu subjektu chce odovzdať svoj hlas, 
použije na hlasovanie vytlačený hlasovací 
lístok pre voľbu poštou uverejnený na we-
bovom sídle Ministerstva vnútra Slovenskej 
republiky.

Ak sú údaje o  kandidátoch uvedené na 
dvoch stranách, volič vytlačí obidve strany 
hlasovacieho lístka pre voľbu poštou, po-
kiaľ možno obojstranne. Hlasovací lístok je 
na konci opatrený odtlačkom úradnej pe-
čiatky Štátnej komisie pre voľby a kontrolu 
financovania politických strán. V prípade 
nemožnosti obojstrannej tlače, volič oba 
listy hlasovacieho lístka pevne spojí. Ak vo-
lič vytlačí neúplný hlasovací lístok, je takýto 
hlasovací lístok neplatný.

Vytlačený hlasovací lístok pre voľbu poštou 
môže volič bez ďalšej úpravy vložiť do obál-
ky opatrenej odtlačkom úradnej pečiatky 
Ministerstva vnútra Slovenskej republiky 
a túto zalepí.

Prednostný hlas.
Ak sa volič rozhodne dať niektorému z kan-
didátov uvedených na vybranom hlasova-
com lístku pre voľbu poštou prednostný 
hlas, zakrúžkuje poradové číslo uvedené 
pred menom kandidáta. Prednostný hlas 
môže dať volič najviac štyrom kandidátom.

Ak volič zakrúžkuje vyšší počet poradových 
čísiel ako štyri, na prednostné hlasy sa pri 
zisťovaní výsledkov hlasovania nebude 
prihliadať, ale hlasovací lístok sa započíta 
v prospech kandidujúceho subjektu.

Po úprave hlasovacieho lístka vloží volič 
hlasovací lístok do obálky opatrenej odtlač-
kom úradnej pečiatky Ministerstva vnútra 
Slovenskej republiky a túto zalepí.

Odoslať návratnú obálku.
Zalepenú obálku volič vloží do návratnej 
obálky označenej heslom VOĽBA POŠTOU 
- ELECTION BY MAIL, na ktorej je uvedená 
adresa sídla Ministerstva vnútra Slovenskej 
republiky ako adresáta, adresa voliča ako 
odosielateľa a jedinečný identifikačný kód.

Návratnú obálku odošle poštou. Výdavky 
spojené so zaslaním návratnej obálky poš-
tou hradí odosielateľ.

Návratnú obálku je možné zaslať poštou 
aj z  územia Slovenskej republiky alebo 
doručiť do podateľne Ministerstva vnútra 
Slovenskej republiky na Drieňovej ulici č. 22 
v Bratislave najneskôr do piatka 29.9.2023 
do 12.00 h.

Do výsledku hlasovania sa započítavajú 
hlasy na hlasovacích lístkoch, ktoré boli 
doručené Ministerstvu vnútra Slovenskej 
republiky najneskôr v posledný pracovný 
deň predo dňom konania volieb (najneskôr 
29.9.2023 do 12.00 h).

Žiadosť o voľbu poštou
v listinnej podobe

Volič môže požiadať o voľbu poštou v lis-
tinnej podobe tak, aby bola doručená 
Ministerstvu vnútra Slovenskej republiky 
na adresu: Ministerstvo vnútra Slovenskej 
republiky, Odbor volieb, referenda a  po-
litických strán, Drieňová 22, 826 86 Brati-
slava 29, SLOVAK REPUBLIC najneskôr 52 
dní predo dňom konania volieb (najneskôr 
9.8.2023). Na žiadosť, ktorá neobsahuje zá-
konom ustanovené údaje s prílohou a na 
žiadosť doručenú po ustanovenej lehote 
sa neprihliada.

Žiadosť o voľbu poštou musí obsahovať 
údaje o voličovi:
• meno a priezvisko,
• rodné číslo,
• adresu miesta pobytu v cudzine.

Volič k žiadosti o voľbu poštou pripája:
• fotokópiu občianskeho preukazu alebo fo-
tokópiu časti cestovného dokladu Slovenskej 
republiky s osobnými údajmi v rozsahu meno, 
priezvisko, rodné číslo a  číslo občianskeho 
preukazu alebo číslo cestovného dokladu; 
ostatné osobné údaje volič anonymizuje za-
čiernením.

Ak žiadosť spĺňa zákonom ustanovené 
náležitosti, Ministerstvo vnútra Sloven-
skej republiky zašle najneskôr 40 dní 
predo dňom konania volieb, t. j. najne-
skôr 21.8.2023 voličovi, ktorý požiadal 
o voľbu poštou, na adresu miesta pobytu 
v cudzine:
• obálku na hlasovanie,
• hlasovacie lístky pre voľbu poštou,
• návratnú obálku,
• poučenie o spôsobe hlasovania.

Hlasovanie poštou
Vybrať jeden hlasovací lístok.
Po rozhodnutí, ktorému kandidujúcemu 
subjektu chce volič odovzdať svoj hlas, 
vyberie zo sady hlasovacích lístkov pre 
voľbu poštou jeden konkrétny hlasovací 
lístok, ktorý môže bez ďalšej úpravy vložiť 
do obálky opatrenej odtlačkom úradnej 
pečiatky Ministerstva vnútra Slovenskej 
republiky a túto zalepí.
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SPOMIENKA
Nezomiera ten, 

kto žije v srdciach 
tých, ktorí ho 

milovali.
Dňa 22. júla si 

pripomenieme 
7. výročie od 

smutnej chvíle, 
kedy nás navždy 

opustila naša milovaná
mamička, babka a švagriná

Anna Prekoppová. 
Tí, ktorí ste ju poznali, venujte jej 

spolu s nami tichú spomienku. 
S láskou a úctou spomína

smútiaca rodina.

POĎAKOVANIE
Prestalo

srdiečko tĺcť,
prestali ústa

sa smiať, 
budeme,

otecko drahý,
stále na teba 

spomínať.

Ďakujeme všetkým príbuzným, 
priateľom a známym,

ktorí na poslednej ceste
odprevadili nášho drahého

Jozefa Gábriša,
ktorý nás navždy opustil dňa

21. júna 2023 vo veku
nedožitých 80 rokov.

Ďakujeme tiež za prejavy sústrasti 
a kvetinové dary, ktorými ste sa 

snažili zmierniť náš žiaľ.
Smútiaca rodina.

POĎAKOVANIE

Dňa 2. júla 2023 
nás navždy vo 
veku 85 rokov 
opustila naša 
drahá mama, 

starká, prastarká, 
sestra a švagriná 
Kinga Kuviková.

Ďakujeme všetkým príbuzným, 
priateľom a známym, ktorí ju 

odprevadili na jej poslednej ceste.
Ďakujeme tiež za prejavy sústrasti 

a kvetinové dary, ktorými ste sa 
snažili zmierniť náš žiaľ.

Smútiaca rodina.

SPOMIENKA
Prestalo tĺcť srdce 

tvoje unavené,
nebolo z ocele, 

nebolo z kameňa.
Bolesťou unavené 

prestalo biť,
nebolo lieku, 

ktorým by
mohlo žiť.

Dňa 20. júla si pripomíname
1. výročie od smutnej chvíle,
keď nás navždy opustila naša

drahá manželka a mama
Mária Kubišová
vo veku 60 rokov.

Tí, ktorí ste ju poznali, venujte jej 
spolu s nami tichú spomienku.

S láskou spomína manžel
a syn Ľubomír a ostatná

smútiaca rodina.

SPOMIENKA

Dňa 25. júla si 
pripomíname 

35.výročie 
odchodu do 

večnosti
Mons. Jozefa 

Dovalu, 
gen. vikára 

Banskobystrickej diecézy
a dlhoročného kňaza

žiarskej farnosti.
Spomíname na neho s veľkou

úctou a láskou.
Synovec Vlado s rodinou

a rod. Puťošová.

SPOMIENKA
Dňa 28. júna sme 

si pripomenuli
30 rokov, kedy 

nás navždy 
opustila naša 

milovaná
Emília Gibasová 

zo Žiaru nad 
Hronom.

Venujte jej tichú spomienku.
Spomínajú deti, vnúčatá

a pravnúčatá.

SPOMIENKA

Čas plynie, smútok 
zostáva,

tá strata v srdci
bolieť neprestáva.
Dňa 11. júla sme 
si pripomenuli 
6. výročie od 

smutnej chvíle, 
keď nás navždy opustil môj 

milovaný manžel
Juraj Hanzel.

Tí, ktorí ste ho poznali, venujte
mu tichú spomienku.

Spomína manželka
Eva s rodinou.

SPOMIENKA
Človek odchádza, 
ale všetko krásne, 

čo nám dal,
ostáva v nás.

Čas plynie, smútok 
zostáva,

tá strata v srdci 
bolieť neprestáva.

Dňa 3. júla sme si pripomenuli
8. výročie, kedy nás navždy opustil 
náš drahý manžel, otec a starý otec 

Ľudovít Hrušovský.
Tí, ktorí ste ho poznali, venujte mu 

spolu s nami tichú spomienku.
S láskou spomínajú manželka

s deťmi a ostatná rodina.

SPOMIENKA

Čas plynie
a nevráti, čo vzal,
smútok zostáva, 

tá strata
v srdci bolieť 
neprestáva.

Dňa 19. júla si 
pripomenieme 

21. výročie úmrtia nášho 
milovaného manžela,

otca a starkého
Maximiliana Neuschla.

S láskou spomínajú manželka
a synovia s rodinami.

SPOMIENKA

Rana v srdci stále 
bolí, zabudnúť 
nám nedovolí. 

Aj keď nie si medzi 
nami, v našich 
srdciach žiješ

s nami. 
Dňa 22. júla si 

pripomenieme 1. výročie, čo nás 
navždy opustil náš drahý

Dominik Daniš. 
S láskou spomínajú manželka

a synovia s rodinami.

Predám nový prístroj na výrobu kyslíka, pre pacienta, ktorý to potrebuje. 
Cena dohodou. T: 0901 772 313

Predám sedaciu súpravu do obývačky. Rohová + kreslo. V zachovalom stave. 
Cena: 200 €. T: 0907 363 516

Ponúkame starý nábytok po starom otcovi. Ide o dosť staré kusy. V prípade vášho 
záujmu je potrebné si osobne prísť vybrať vhodné kúsky. Všetko ostatné je na 
vzájomnej dohode. Byt sa nachádza priamo v Žiari nad Hronom. T: 0911 988 066

Predám Peugeot 5008, diesel 2000 cm3, r. v. 2011, nehavarovaný, STK 2022, 
pravidelný servis, letné a zimné pneumatiky, technický stav primeraný veku. 
T: 0910 696 237, e-mail: rpnoltaib@gmail.com

Kúpim kvitnúce zelené kiwi (samicu). Môže byť aj malá rastlina, v črepníku. ZH. 
T: 0907 579 677 

55-ročná vdova hľadá spoločníka. ZH a okolie. T: 0950 254 832

RIADKOVÁ INZERCIA

SPOMEŇTE SI NA SVOJICH
BLÍZKYCH SPOLU S NAMI
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197 centimetrov vysoký Thomas Mar-
tin, hráč nemeckej bundesligy v bas-
ketbale NBBL Eisbären Bremerhaven, 
reprezentant Slovenska, nominova-
ný do slovenskej reprezentácie U20 
a odchovanec BK MŠK Žiar nad Hro-
nom, odišiel za basketbalom na rok 
do Los Angeles, Kalifornia. Thomas je 
taktiež zakladateľom organizácie BU-
BU-LEO, ktorá podporuje šport u detí 
so zdravotným hendikepom. Keďže je 
diabetik Typu-1, on sám pomáha de-
ťom s diabetes po celom svete.
S Thomasom Martinom sme sa rozprá-
vali o jeho skúsenostiach v Amerike či 
o  tom, čo všetko so sebou nieslo štú-
dium v Kalifornii. Ako hovorí, štúdium 
v zahraničí je v dnešnej dobe veľmi mo-
derné a žiadané, hlavne medzi mladými 
študentami. Bez finančnej pomoci to je 
však veľmi náročné. 

„Dostať sa do Ameriky nie je jednodu-
ché. Treba veľa trpezlivosti aj pri vy-
bavovaní dokumentov, to je najlepšie 
riešiť cez organizáciu, ktorá so všetkým 
pomôže. Ja som to riešil v Nemecku, kde 
už pár rokov som, ale pomôcť vedia aj 
na Slovensku. Najdôležitejšie je zvládnuť 
prijímacie skúšky z  angličtiny,“ hovorí 
Thomas.

Po spravení skúšok je dôležité pripra-
viť sa na veľkú zmenu. Ako sám hovorí, 
Amerika je iný svet a má iné zvyky. Tiež 
väčšinou študent nevie, do akej rodiny 
sa dostane, akej bude národnosti či kul-
túry. Školský systém v Amerike je podľa 
jeho slov iný a do veľkej miery záleží od 
predmetov, ktoré študujete. „Ako kaž-
dá škola, tak aj táto mala svoje mínusy 
a  plusy. Ja som mal moje obľúbené 
predmety, biológiu, športovú medicínu 
a angličtinu. V Kalifornii je školský sys-
tém založený na tom, že si denne skú-
šaný písomnou formou, všetky úlohy 
musia byť písomne. Akonáhle sa niečo 
neodovzdá, hneď máš zlé ohodnote-
nie, ulievať sa teda veľmi nedá. Myslím 

Odchovanec žiarskeho basketbalu, Thomas Martin,
si zahral v Amerike proti synovi legendárneho LeBrona Jamesa

BASKETBAL

si, že úloh bolo fakt veľa,“ hovorí a do-
dáva, že najviac sa mu na školách páčil 
prístup k športu: „Na školách podporujú 
akýkoľvek šport, či je to basketbal, vo-
lejbal, baseball, americký futbal. Každá 
škola má v areáli vlastné štadióny a haly. 
Šport spája celú školu do jednej veľkej 
rodiny a keď má niekto zápas, idú sa po-
zrieť všetci študenti, príbuzní, priatelia, 
presne tak, ako to vidíme v amerických 
filmoch.“ 

Okrem toho, škola zastrešuje množstvo 
výletov, má vlastného maskota a  or-
ganizujú rôzne dni. Thomas spomína 
napríklad na „no backpack day“, kedy 
musia všetci prísť do školy bez ruksaku 
či školských tašiek. Študenti tak nosili 

svoje školské potreby v nákupnom ko-
šíku, skrinke či v šuplíku. Ako ďalej dodá-
va, keď porovná štúdium na slovenskej 
a nemeckej škole, toto bol pre neho jed-
noznačne ten najlepší rok.

Zahral si aj so synom
LeBrona Jamesa

„V Kalifornii je veľmi dôležitý šport a pre 
domácich znamená veľmi veľa. Každý 
ním žije a má rád niečo iné,“ naznačuje 
a ako podotýka, aby sa dostal do tímu, 
musel prejsť testom od športového 
riaditeľa aj trénera. Okrem športovej 
zdatnosti bola súčasťou aj zdravotná 
prehliadka, kde musel spĺňať určité kri-
tériá. Potom sa v jednotlivých športoch 
študenti uchádzali o miesto v tíme. „Bol 
som veľmi rád, že ma vybrali. Dostal som 
ponuky aj do iných športových tímov, 
kde hľadali hráčov s  mojím profilom. 
Keďže basketbal patril medzi hlavné 
športy na škole, kto bol v tíme, bol veľ-
mi populárny a poznala ho celá škola.“

Problémom nebolo ani to, že je Thomas 
diabetik. Ako hovorí, mal to pod kontro-
lou a tréneri o tom vedeli a akceptova-
li to. Opýtali sme sa taktiež aj na jeho 
úspechy v Amerike. „Za svoje úspechy 
považujem basketbalové hry, kde som 

hral po prvýkrát na NBA ihrisku, v Toyo-
ta Aréne Los Angeles Clipers. Nezabud-
nuteľné zážitky s tímom a úspech v hre 
boli v  Las Vegas a  keď sme sa dostali 
do playoff. V škole som úspešne zma-
turoval, mám vynikajúce vysvedčenie 
v odbore športová medicína. Bol som 
zvolený za kráľa plesu homecoming, ako 
prvý v histórii školy spomedzi študentov 
zo zahraničia.“ Okrem toho navštívil Uni-
versity of California Los Angeles a Uni-
versity of Southern California, ktoré sú 
považované za jedny z najlepších škôl 
na svete.

Podarilo sa mu tiež trénovať s jedným 
z trénerov LaMela Balla, ktorý patrí me-
dzi basketbalové hviezdy. Okrem toho 
si zahral aj proti synovi basketbalovej 
legendy LeBrona Jamesa, LeBronovi 
„Bronniemu“ Jamesovi Jr. „Bola to moja 
úplne prvá hra za školu Chino High 
School a moja prvá hra v Amerike, takže 
som bol nervózny. Tréner zorganizoval 
v rámci školy priateľský turnaj, kde po-
zval najlepšie basketbalové tímy. Keď 
som prišiel na ihrisko, bol to nakoniec 
normálny chalan, ktorý hrá basket. Aj 
keď je to celebrita, na ihrisku to bol pre 
mňa len súper,“ uzatvára Thomas.

Kristína Hyriaková
Foto: archív TM.

V dňoch od 5. do 8. júla sa v Banskej 
Bystrici, v  priestoroch ŠK DUKLA, 
konal ďalší kemp pre blížiace sa Maj-
strovstvá Európy v atletike kategórie 
U18. Na kempe náš Atletický klub za-
stupovala Ema I. Okoyeocha s tréne-
rom Miroslavom Rybárskym. 
Atléti mali k dispozícii kompletný areál 
na DUKLE, takže podmienky najvyššej 
kvality na tréning, a hlavne na regene-
ráciu. Okrem tréningov naše atletické 
nádeje absolvovali v  stredu vo večer-
ných hodinách besedu s  profesorom 
Martinom Pupišom, bývalým chodec-
kým reprezentantom SR a dlhoročným 
šéftrénerom slovenskej reprezentácie, 
zameranú motivačne na to, čo je snom 
každého športovca – biochémiu tela.

V  piatok večer bola beseda v  čisto 
ženskom zložení, keďže sa jej zúčast-

nili Emma Zapletalová, naša najlepšia 
reprezentantka v behu na 400 m pre-
kážok, ktorá v  roku 2021 vyhrala Maj-
strovstvá Európy U21 v Tallinne časom 
54,28 sek., Alexandra Bezeková, sloven-
ská rekordérka v behu na 400 m časom 
52,46 sek., Veronika Kaňuchová, naša 
najúspešnejšia kladivárka s  osobným 
výkonom 69,98 m, Iveta Putalová, býva-
lá reprezentantka v behoch na 400 m, 
štvrtá na Majstrovstvách Európy 2015 
časom 52,84 sek., terajšia vedúca odde-
lenia mládeže pri SAZ-e. S dievčatami sa 
viedla zaujímavá beseda, často padali 
aj otázky na telo, napríklad, ako sa vy-
rovnávajú so stresom pred vrcholovým 
podujatí a kedy toho už mali dosť, ale 
aj to, že úspešný športovec musí snívať 
svoj športový sen, musí byť trpezlivý 
a musí plne dôverovať svojmu trénerovi.

Atletický reprezentačný kemp
k Majstrovstvám Európy U18 aj s účasťou Žiarčanov

ATLETIKA

Kemp bol ukončený v sobotu 8. júla spo-
ločným odchodom do Martina na 2. kolo 
celoslovenskej ligy dorastu. Na tomto 
podujatí sa Ema I. Okoyeocha pred-
stavila hneď v úvode podujatia v hode 
3k kladivom, kde suverénne zvíťazila 
v novom osobnom výkone 44,53 m, čo 
je jej zlepšenie o 1,5 m. Keďže to bolo 
na dve otočky, je to perfektné. Ostatné 
pokusy boli tréningovo na tri otočky cez 
43 m. V hode diskom z miesta obsadila 
2. miesto výkonom 29,81 m. Z otočky to 
síce lietalo oveľa ďalej, ale mimo výseč. 
Vo vrhu guľou absolvovala len jeden 
pokus, ale keďže bolo veľmi teplo, vý-
konom 11,02 m obsadila 2. miesto. 

„Počas kempu sme sa s Emou zameria-
vali hlavne na hod kladivom. Jej výkony 
na pretekoch ma presvedčili, že sme 
nastúpili na dobrú cestu jej športové-

ho rastu smerom k ME U18. Z pohľadu 
trénera hodnotím tento kemp ako veľmi 
úspešný, za čo by som sa chcel poďako-
vať Ivete Putalovej, ako to perfektne zor-

ganizovala,“ uzatvára Miroslav Rybársky, 
tréner AK MŠK Žiar nad Hronom.

(r)
Foto: archív MR.

Hráči a realizačný tím FK Pohronie sa 
naplno pripravujú na blížiacu sa sezó-
nu. O priebehu letnej prípravy, ale aj 
o odohratých prípravných zápasoch, 
sme sa rozprávali s  hlavným tréne-
rom, Rastislavom Urgelom.
„Príprava zatiaľ prebieha presne tak, ako 
sme si naplánovali. Pracujeme na rozvoji 
kondície, venujeme sa zdokonaľovaniu 
herného systému a spôsobu hry,“ hovorí 
hlavný kouč A-tímu.

Súčasťou prípravného obdobia býva-
jú aj pohyby v hráčskom kádri. Ako to 
aktuálne vyzerá v Pohroní? Môžeme 
ešte očakávať nejaké zmeny v zosta-
ve? 
Tá ešte nie je uzavretá. Hľadáme 1 - 2 
hráčov na kraj stredovej formácie, mož-
no do centrálneho stredu či do útoku. 
Máme hráčov ešte na skúške. Čakáme na 
2 - 3 externé príchody. Potom sa káder 
uzavrie.

Súpermi našich hráčov v príprave sú 
prevažne tímy z vyššej súťaže, čo po-
núka hráčom možnosť konfrontácie 
a  zbierania skúseností s  kvalitnými 
tímami. Čo nám doterajšie prípravné 
zápasy ukázali? 
Odhalili nám nedostatky, ktoré sa sna-
žíme neustále odstraňovať a  ukázali 
hlavne to, že keď hráči uveria v proces, 
môžeme byť úspešní a  konkurencie 
schopní. To sa ukázalo hlavne v posled-
ných dvoch prípravných zápasoch. Mu-
síme však pracovať určite na všetkom. 
Zakladaní útoku pod tlakom, vedení 
útoku a tiež finalizácii, pretože sa dostá-
vame do šancí a musíme sa ich naučiť 
lepšie využívať.

V čom vidí hlavný tréner najväčší prí-
nos doterajších náročných zápasov? 
Hráči si musia zvyknúť na rýchlejšiu prá-
cu s loptou, na rýchlejšie rozhodovanie 
či myslenie, aby sme boli úspešní aj proti 

Príprava Pohronia na sezónu prebieha naplno
FUTBAL – II. LIGA

tímom z vyššej súťaže. Ako už bolo spo-
menuté, našimi súpermi sú najmä tímy 
z vyššej súťaže. Vo všetkých, s výnimkou 
Košíc, ktoré nás zdolali najvyšším rozdie-
lom, sme podali sympatický výkon.

V čom hľadať príčiny prehry s Košica-
mi a čo nám práve tento zápas uká-
zal? 
Do zápasu s Košicami sme išli z hrubej 
prípravy. Pôsobili sme veľmi unavene 

a urobili hrubé chyby, čo súper potrestal. 
Od tohto zápasu sme zlepšili mentálne 
nastavenie, ale aj organizáciu hry.

Veľmi dobrý výkon podali naši hráči 
v  prípravnom zápase s  Ružomber-
kom, ktorému podľahli tesne 1:2. 
V zápase s Ružomberkom sme boli mini-
málne vyrovnaným tímom, vytvorili sme 
si viacero šancí a ako som už spomínal, 
musíme na tom zapracovať, aby sme ich 
premieňali.

Výsledky prípravných zápasov
DAC Dunajská Streda – FK Pohronie 1:0
FC Košice – FK Pohronie 5:0
AS Trenčín – FK Pohronie 1:1
MFK Ružomberok – FK Pohronie 2:1
FK Pohronie – RSC Hamsik Academy 6:1

FK Pohronie
Foto: FK Pohronie
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V sobotu a v nedeľu 1. a 2. júla 
sa uskutočnil mládežnícky 
šampionát v cestnej cyklistike 
v Lovči a Lutile. V sobotu bola 
na programe časovka jednot-
livcov - Cena primátora mesta 
Žiar nad Hronom.
Trať dlhú 5 km absolvovali žiačky 
a mladší žiaci. V kategórii mlad-
ších žiakov nás veľmi potešil Alex 
Jelža, ktorý sa so svojím výkonom 
umiestnil na treťom mieste a zís-
kal tak svoju prvú medailu v ka-
riére. Striebro mu ušlo len o 3 sto-
tiny a na titul majstra Slovenska 
stratil len 1,32 sekundy.

Žiačka Agáta Peszekiová sa 
umiestnila na 10. mieste. Starší 
žiaci štartovali na trať dlhú 10 km 
s obrátkou v Dolnej Ždani. Timo-
tej Molota po skvelom výkone 
obsadil nepopulárne 4. miesto 
s  minimálnou stratou 0,64 se-
kundy na 3. miesto. Naši kadeti 
patrili k favoritom na zisk medai-
lí, ale napokon to nevyšlo podľa 
predstáv. Najlepšie sa darilo Jaku-
bovi Benčovi, ktorý obsadil pekné 
10. miesto.

V  nedeľu pokračoval šampi-
onát na 23 km dlhom okruhu 
v Lutile. Mladší žiaci a žiačky išli 
jeden okruh a o únik sa pokúšal 

náš Alex Jelža, ale bol dostihnu-
tý pelotónom. Najlepšie z  tejto 
kategórie sa darilo Denisovi Ko-
zárovi, ktorý prišiel do cieľa na 
peknom 10. mieste, čo bolo jeho 
najlepšie umiestnenie v tohtoroč-
nej sezóne.

Starší žiaci bojovali o  titul na 
46 km dlhej trati a v druhom kole 
vyšiel únik trom pretekárom. Naši 
chalani bojovali a snažili sa zlikvi-
dovať tento pokus, ale nepodarilo 
sa. V záverečnom špurte prišiel do 
cieľa Maxim Májik na veľmi pek-
nom 6. mieste a hneď za ním Ta-
deáš Rybanský na 7. mieste. 

Alex Jelža získal tretie miesto
v mládežníckom šampionáte

v cestnej cyklistike
CYKLISTIKA

V stredu 5. júla sa začal ďalší mlá-
dežnícky šampionát, a to v Prešo-
ve. Už prvý deň bol veľmi úspešný 
a spoločne naši pretekári získali 
5 medailí. Bronz si odniesol Alex 
Jelža v  stíhacích pretekoch jed-
notlivcov v kategórii mladších žia-
kov. Strieborné medaily vo vylu-
čovacích pretekoch získali Maxim 
Májik v kategórii starších žiakov 
a Filip Záhorec v kategórii kade-
tov. Tituly majstrov Slovenska si 
vybojovali Maxim Májik – starší 
žiaci a Robo Jackuliak – juniori.

CK MŠK Žiar nad Hronom
Foto: CK MŠK

Kapitán slovenskej futbalovej repre-
zentácie, rodák zo Žiaru nad Hronom, 
Milan Škriniar spravil po futbalovom 
prestupe aj životný. V dedinke Halič 
pri Lučenci si v sobotu 8. júla vzal za 
manželku dlhoročnú partnerku Bar-
boru. Na svadbe nechýbali ani spolu-
hráči z reprezentácie Stano Lobotka, 
Robo Mak, Ondrej Duda či Martin 
Dúbravka.
Kapitán slovenskej futbalovej repre-
zentácie ešte počas prvého júlového 
týždňa prestúpil do parížskeho klubu 
St. Germain, s ktorým podpísal päťroč-
ný kontrakt do 30. júna 2028. Dvadsa-
ťosemročný obranca zamieril do tímu 
úradujúceho francúzskeho majstra po 
vypršaní zmluvy s Inter Miláno. V Paris 
St. Germain bude pôsobiť ako vôbec 
prvý slovenský futbalista v histórii. „Som 
veľmi šťastný, že môžem byť súčasťou 
tohto úžasného klubu. PSG je jeden 
z  najlepších klubov na svete s  hráčmi 
svetovej triedy a  fantastickými fanú-
šikmi,“ uviedol po podpise zmluvy pre 
klubovú webstránku Škriniar s tým, že 
to bolo jednoduché rozhodnutie: „Keď 
sa o vás zaujíma taký klub ako Paríž St. 
Germain, rozhodnete sa rýchlo. Videl 
som mnoho zápasov tímu. Každý na 
svete tento klub pozorne sleduje. Všetci 

vedia, akí skvelí hráči tu sú. Rozhodnu-
tie mi trvalo iba sekundu.“ Na sociálnych 
sieťach pózoval v novom drese s číslom 
2028. V PSG ho v úlohe trénera povedie 
Luis Enrique.

Škriniar pôsobil v milánskom Interi v ro-
koch 2017 až 2023. Získal s ním titul v Se-
rii A, dvakrát Taliansky pohár a dvakrát 
taliansky Superpohár. V uplynulej sezó-
ne si Inter zahral finále Ligy majstrov, 
v roku 2020 zase finále Európskej ligy. 

Milan Škriniar spravil po futbalovom prestupe aj životný
Za manželku si zobral dlhoročnú priateľku Barboru

FUTBAL

Pôsobil aj v dvoch slovenských kluboch 
MŠK Žilina, FC ViOn Zlaté Moravce a tiež 
talianskej Sampdorii Janov. V drese slo-
venskej reprezentácie odohral zatiaľ 60 
stretnutí a strelil v nich tri góly. Absol-
voval aj ostatné dva zápasy kvalifikácie 
o  postup na EURO 2024 do Nemecka 
proti výberom Islandu (2:1) a  Lichten-
štajnska (1:0). V  jarnej časti uplynulej 
sezóny ho od konca februára trápili 
zdravotné problémy. 

ÁNO povedal dlhoročnej
partnerke Barbore

Už o niekoľko dní na to čakal na Milana 
ďalší prestup, tentokrát životný. Po nie-
koľkých rokoch si vzal za manželku svoju 
dlhoročnú priateľku Barboru, s ktorou 
má dcéru Charlotte. „Sú to veľké emó-
cie, neviem to ani vstrebať, je to niečo 
naozaj veľmi krásne,“ povedal krátko 
po obrade pred novinármi dojatý Mi-
lan Škriniar a dodal: „Dá sa to prirovnať 
k narodeniu mojej dcérky, je to niečo po-
dobné. Som veľmi rád a veľmi šťastný. 
Vypadlo veľa sĺz šťastia, bol aj plač, no 
patrí to k tomu. Sú to krásne emócie. Aj 
keď sa pre nás dvoch nič nezmení, sa-
mozrejme, teraz už mám prsteň na ruke 
a som rád, že sme našu lásku spečatili 
manželstvom.“

Milan aj pri takomto dôležitom život-
nom kroku ukázal, že je srdcom stále 
Žiarčanom. Na svadbe mu hrali hudob-
níci zo Žiaru nad Hronom. Ako nám 
prezradil Róbert Neuschl, na svadbe 
vystúpili za Folklórny súbor Hron: „Pri-
šli sme s horehronským čepčením. Za-
čepčili sme nevestu a potom sme ešte 
vystúpili s  detvianskym programom, 
konkrétne s  fľaškovým tancom a  roz-
kazovačkami, čo je párový tanec.“ Na 

na svoj prvý manželský tanec sa Milan 
spolu s Barborou pripravovali u Ľubici 
Kristovej v  Tanečnej škole KRIST. „Ďa-
kujem Miňovi a Barborke za dôveru, že 
aj ja som sa mohla podieľať na ich šťastí 
v deň svadby. Bolo mi cťou,“ uzatvára 
Ľubica Kristová. 

(lt)
Foto: SFZ

Žiarska atletika má dve medai-
ly z Majstrovstiev Slovenska 
do 23 rokov. Postaral sa o ne 
vynikajúci atlét, odchovanec 
žiarskeho Atletického klubu, 
Adam Hriň.
Cez víkend 1. a 2. júla sa v Koši-
ciach konali atletické Majstrov-
stvá Slovenska do 23 rokov. Náš 
klub reprezentoval Adam Hriň, 
ktorý nastúpil v jeho tradičných 
disciplínach, a to skoku do diaľky 
a v trojskoku.

V skoku do diaľky sa mu podarilo 
skočiť tohtoročné osobné ma-
ximum 742 cm, a to mu zaručilo 
titul majstra Slovenska. V trojsko-
ku s výkonom 14,44 m obsadil 
perfektné 2. miesto a priniesol 
domov aj striebornú medailu. 

AK MŠK

Semifinále Čokoládovej 
tretry v Ostrave za účasti 

žiarskych atlétok
Koncom júna sa v Ostrave 
uskutočnilo medzinárodné 
semifinále Čokoládovej tre-
try, kde sa prebojovali aj dve 
atlétky žiarskeho Atletického 
klubu - Nikol Kollárová a Sára 
Homolová. 
Medzinárodné semifinále podu-
jatia Čokoládová tretra bolo za 
účasti slovenských a českých žiac-

kych atlétov. Zúčastnili sa ho aj 
pretekárky žiarskeho klubu, Sár-
ka Homolová a Nikolka Kollárová. 

Sárka obsadila v hode raketkou 
30. miesto výkonom 25,80 met-
rov. Nikolka si vybojovala v behu 
na 200 metrov 21. miesto časom 
34,72 sekúnd. Do finále nepo-
stúpili. Obe sa nominovali na 
ostravské semifinále na základe 
výsledkov celoslovenského finá-
le v Košiciach. Tam Sára obsadila 
v hode raketkou 4. miesto a tes-
ne jej ušiel postup do Ostravy aj 
v behu na 300 metrov, v ktorom 
dobehla na 11. priečke. 

Nikolka sa v Košiciach umiestnila 
v slovenskej konkurencii v behu 

Adam Hriň majstrom Slovenska
do 23 rokov

ATLETIKA

na 200 metrov na 11. mieste a do 
Ostravy sa kvalifikovala, keď ako 
náhradníčka nahradila pretekár-
ku, ktorá odriekla účasť. 

Preteky sa konali v predvečer pre-
stížneho medzinárodného atle-
tického mítingu dospelých Zlatá 
tretra. Naše nádeje sa tak stretli s 
atlétmi zvučných mien vo svete 
atletiky. 

Otec Sáry Homolovej, Matej 
Homola, aj starý otec, Michal 
Homola, majú na svojom bežec-
kom účte niekoľko maratónov a 
polmaratónov. Tak isto už zosnu-
lý otec Nikol Kollárovej, Vladimír 
Kollár.

Jozef Mecele

Adam na slovenskom šampionáte v KošiciachAdam na slovenskom šampionáte v Košiciach
vo víťaznej diaľke. Foto: FCB SAZ.vo víťaznej diaľke. Foto: FCB SAZ.


